
Protok6l nr Xilt/15

przebiegu obrad sesji Rady Miasta Wfoclawek

w dniu 30 listopada 2015r.

Vtt kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wlocfawek

Zielony Rynek t1113



W dniu 30 listopada 2015 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek przy ur.
Zielony Rynek 17/13 rozpoczgly siq obrady xlll sesji Rady Miasta wioctawek Vll kadencji,
kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyl radny Jaroslaw chmielewski przewodniczqcy Rady
Miasta Wloclawek.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne

- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski otworzyl obrady X I sesji Rady
Miasta wtoctawek, serdecznie witaiac prezydenta Miasta wiociawek dr Marka
wojtkowskiego, Zastqpc6w prezydenta Miasta: dr Barbarq Moraczewskq, Magdarenq
Korpola k-Komorowskq oraz Monikq Berger ponadto przewodniczqcy Rady Miasta powital
obecna na obradach Paniq posel na sejm Joannq Borowiak z prawa i sprawiedliwoici oraz
Pana Posfa na sejm Arkadiusza Myrchq z platformy obywatelskiej z Torunia, a takie
mlodzie2 lV Liceum Og6lnoksztalcqcego i pozostatych godci przybytych na obrady, jak
r6wnie2 dyrektor6w wydziaf6w otaz pozostarych pracownik6w Urzqdu Miasra.
Przewodniczqcy Rady Miasta powitai tak2e obecnych na sesji przedstawicieli wtoctawskich
medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, przewodniczqcy Rady Miasta radnv Jarosraw
chmielewski stwierdzil, i2 na stan 24 radnych na sali zgromadzonych jest - zgodnie z ristQ
obecno5ci 21 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 30 listopada sQ prawomocne.
Lista obecnoSci radnych z Xllt sesji Rady Miasta - zafQcznik nr 1 do protokofu,
Lista os6b uczestniczqcych w Xfl sesji Rady Miasta - zarqcznik nr 2 do protokolu.
- przyjecie protokolu z obrad Xll sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowal, 2e w Biurze Rady
Miasta oraz Biuletynie Informacji pubricznej Urzqdu Miasta byt dostQpny projekt protoKofu
Nr 1212015 z obrad Xll sesji Rady Miasta wlocfawek Vil kadencji, kt6ra odbyta siq w dniu 29
paidziernika br., z kt6rym to protokorem radni mogri siq zapoznai i wnieii ewentuarne
uwagi. Nie zgloszono uwag i uzupelnieri.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmierewski zwr6cir siq z zapytaniem do
radnych czy wnoszQ propozycje zmian do przestanego porzqdku obrad.
Ze strony radnych nie padfy propozycje zmian. Natomiast przewodniczqcy Rady Miasta
poinformowal, aby porzqdek obrad rozszerzony zostal o punkt dotyczEcy przyjqcia przez
Radg Miasta wlocfawek stanowiska w sprawie utworzenia trzecaego centrum
powiadamiania ratunkowego we wiocrawku, kt6re zgloszone zostalo przez Klub radnych
Prawa i sprawiedliwoSci poprzez umieszczenie tego zagadnienia w punkcie nr 4 porzqdku
obrad, po informacji na temat dzialarnoici wloclawskiego centrum Edukacji Ekologicznel.Treii stanowiska zostara przekazana radnym. ponadto przewodniczqcy Rady Miasta
poinformowal radnych, ie Konwent Rady Miasta zwr6cif siq z prsmem do prezydenta Miasta
o zdiecie z porzqdku obrad dw6ch punkt6w, kt6re zostaty zgtoszone przez prezvdenta a



mianowicie : wygaszenia lV Liceum 096lnoksztalcqcego im. K.K. Baczyriskiego we Wloclawku
oraz likwidacji Gimnazjum nr 9 przy ul. Wojska Polskiego we Wtoclawku. W odpowiedzi na
pismo Prezydent Miasta wycofal zgloszone uprzednio projekty uchwai w zwiqzku z
powyzszym Przewodniczqcy poinformowal mtodziei lv Liceum og6lnoksztalcqcego licznie
zgromadzona na obradach sesyjnych, 2e w przerwie obrad zaplanowanej po przyjqcru
stanowiska Rady Miasta w sprawie utworzenia trzeciego centrum powiadamianra
ratunkowe8o we wloctawku, odbqdzie siq spotkanie Konwentu z przedstawicielami
mfodzie2y lv Liceum og6lnoksztalcqcego oraz rodzic6w, na kt6re serdecznie zaptasza
zainteresowa nych.
NastQpnie glos zabral radny Jaroslaw Hupalo, kt6ry w imieniu obecnych na sali nauczycieli
oraz uczni6w lV Liceum 096lnoksztatcqcego zwr6cit siq przewodn iczqcego Rady o
umoiliwienie zabrania glosu przedstawicielowi samorzqdu uczniowskiego.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski wyjajnil, ie przewidziane jest
spotkanie wszystkich zainteresowanych, o kt6rym przewodniczqcy ju2 informowal po 4
punkcie porzqdku obrad, mimo, ii punktu dotyczqcego wygaszenia tV Liceum
og6lnoksztalcqcego nie ma w porzqdku obrad. o ile po spotkaniu zajdzie taka potrzeba
zostanie udostqpniona m6wnica przedstawicielowi samorzqdu uczniowskiego.
Wobec braku uwag oraz innych propozycji w kwestii zmian do porzqdku obrad
Przewodniczqcy poddat pod gfosowanie rozszerzenie porzqdku obrad o punkt w sprawle
przyjecia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzeciego centrum powiadamianra
ratunkowego we Wloclawku poprzez umieszczenie go w punkcie nr 4 porzqdku obrad.
Kolejne zagadnienia porzqdku obrad ulegnq przesuniqciu o jeden punkt.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 22 radnych za zaproponowanq
zmianq porzqdku obrad opowiedziato siq 21 radnych, przy braku gros6w przeciwnych oraz 1
gfosie wstrzymujqcym siq

l.Sprawy organizacyjne.
a/ otwarcie sesji
b/ stwierdzenie quorum
c/ przyjqcie protokolu z obrad X sesji
d/ zmiany do porzqdku obrad Xllt sesji.
2.lnformacja Prezydenta Miasta z dzialalnojci miasta w okresie miqdzysesyjnym.
3.lnformacja na temat dzialalnojci Wloctawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej.
4. Projekt uchwaiy w sprawie przyjqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzeciego
centrum powiadamiania ratunkowego we Wloclawku.
5'Projekt uchwaly zmieniaiqcej uchwarq w sprawie podziafu 6rodk6w pa6stwowego
Funduszu Rehabilitacji os6b N iepetnosprawnych przyznanych Gminie Miasto wiociawek na
realizacjq w 2015 roku zadari na rzecz os6b n iepelnosprawnycn.
6.Projekt uchwaly w sprawie uchwarenia Rocznego programu wsp6rpracy Gminy Miasto
Wloclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici po2ytku publicznego io wolontariacie, na rok
2076.
7'Projekt uchwaty w sprawie zatwierdzenia ,,raryf za zbiorowe zaopatrzenie w wode i
zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie GminV Miasto Wfocfawek,,.
S.Projekt uchwaty w sprawie okreilenia wysoko6ci stawek podatku od nieruchomodci.



9.Projekt uchwafy w sprawie okrejlenia wzor6w formularzy: ,,informacja o
nieruchomo6ciach i obiektach budowlanych" oraz ,,deklaracja na podatek od
nieruchomo6ci".
lO.Projekt uchwafy w sprawie okrejlenia wzor6w formularzy: ,,informacja o gruntach,,oraz
,,deklaracja na podatek rolny".
ll.Projekt uchwaly w sprawie okreilenia wzor6w formularzy: ,,informacja o lasach,, oraz
,,deklaracja na podatek leiny"
l2.Projekt uchwala w sprawie okreSlenia wysokoici stawek podatku od irodk6w
transportowych.
13.Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi pana M.G. na dziatalnoii prezvdenta
Miasta Wlocfawek.
14.Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
15. Informacje i komunikaty.
16. Zamkniqcie obrad.
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat ponadto, ie zostaly dostarczone radnym
autopoprawki: do projektu uchwaiy w sprawie wysokosci stawek podatku od nieruchomoici
oraz uchwaly w sprawie okreilenia wzor6w formularzy - o n ieruchomoiciach i obiektacn
budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomoici jak r6wnie2 do projektu uchwaiyw sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6lpracy Gminv Miasto wlocfawer z
organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust 3 ustawy z
dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici pozytku publicznego io wolontariacie, na rok 2016.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnojci miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Informacja, kt6re przedstawif Radzie Miasta prezydent Miasta dr Marek wojtkowski,
obejmuje okres od 29 pardziernika 2015 roku, czyri od ostatniej sesji Rady Miasta
Wiocfawek, do dnia dzisiejszego i przedstawia siq nastqpujqco:
W zakresie dzialafi Biura Zam6wiefi publicznych m.in.:
- w toku jest postepowanie na zadanie ,,przebudowa budynku dra Zakradu Aktywno(ci
Zawodowej" w ramach zadania pn.: ,,Adaptacja pomieszczed przy ul. Lqgskie j 20 wraz z
wyposaieniem dla Zaktadu Aktywnojci Zawodowej we wtoclawku,, - wptynqlo 16 ofert,
kt6re sE analizowane;
- dzis mija termin skladania ofert na zadanie pn.,,oczyszczanie miasta w zakresie utrzvmanra
czystoSci i porzqdku na terenach z zieleniq w ciqgach ulicznych w okresie letnim i zimowym
oraz zimowe utrzymanie chodnik6w, zamiatania mechanicznego ulic oraz opr62niania koszy
ulicznych, pojemnik6w iwyw6z odpad6w komunarnych z cmentarzy komunarnych, transport
i utylizacja padiych zwierzqt w okresie od 1 stycznia do korica grudnia 201br.,,
W zakresie dzialari Wydzialu Srodowiska m.in.:
- przystapiono do programu KAWKA lll o dofinansowanie z Narodowego Funduszu ochrony
Srodowiska iGospodarki wodnej w warszawie oraz wojew6dzkiego Funduszu ochrony
srodowiska i Gospodarki wodnej w Toruniu na poprawe, iakosci powietrza na terenre
naszego miasta. Nab6r wniosk6w o udzial w programie KAWKA n rozpoczqt sie 2 listopada,
koriczy siq dzisiaj.
W zakresie Referatu Zdrowia i Spraw Spolecznych m.in,:



19 listopada na mocy zarzqdzenia ogtoszony zostat otwarty konkurs ofert na realizacjq
zadania gminy polegajqcego na prowadzeniu plac6wek wsparcia dziennego dla dzieci i

mfodzieiy w roku 2016, przez organizacje pozarzqdowe i podmioty uprawnione prowadz4ce
dzialalnoii w zakresie wspierania rodziny lub pieczy zastepczej, natomiast ZO listopada
ogfoszono zarzqdzeniem otwarty konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punktow
nieodplatnej pomocy prawnej w 2016 roku na terenie Gminy Miasto Wioctawek;
W zakresie dzialari Wydziafu Edukacji i Rozwoju Spolecznego m.in.:
- na mocy porozumienia pomiqdzy GminE Miasto Wloclawek a Wojewodq Kujawsko -
Pomorskim w paidzierniku zawarta zostala umowa o wsparcie finansowe ze irodk6w
budietu pa6stwa organu prowadzEcego w obszarze rozwijania zainteresowa6 uczni6w przez
promocjg czytelnictwa wir6d dzieci i miodzieiy "Ksiqiki naszych marze6,,. W programie
bierze udziat 16 wloclawskich szk6t. otrzymana kwota wsparcia finansowego na zakup
ksiq2ek to ponad 32 tys. zl., a wklad wlasny to niewiele ponad g tys. zl. Razem koszt zakupu:
okolo 40 tys. zl.3 listopada przekazano szkolom irodki finansowe z dotacji, kt6re naleiy
wykorzystai do korica tego roku zgodnie z przeznaczeniem, czyli na zakup lektur szkolnycn,
kt6re nie s4 podrqcznikami.
W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- trwaiE czynnoici odbiorowe zwiqzane z budowq imodernizaciq oiwietlenia wloclawskich
ulic' Juz niebawem bqdzie widniej na ulicach: prostej, zarzeczewskiej, Ziqbiej na odcinku oo
Mystkowskiego do Zgodnei, r6wniei na odcinku ulicy Koralowej, odcinku ul. Jask6tczej i
Bobrownickiej. Pojawi siq te2 oiwietlenie na pqtli autobusowej przy ulicy ostrowskiej.
tqcznie na ulicach pojawi siq 34 nowych ir6del jwiatla.
Dnia 26 listopada zawarto umowy na dostawe energii elektrycznej dla jednoster
organizacyjnych miasta wloclawek oraz dla oiwietlenia ulicznego isygnalizacji swietlnej.
N ajkorzystniejsze oferty w przetargu dla Grupy zakupowej zfoiyly firmy: NoVUM s.A. dla
jednostek organizacyjnych oraz ENERGA - oBR6T s.A. dla oiwietlenia ulicznego i sygnalizacji
Swietlnej. Umowy zostaly zwarte na p6ttora roku tj. na okres od l stvcznia 2016 do 30
czerwca 2077 roku. Dziqki przetargowi w ramach Grupy Zakupowei, w bud2ecie wloclawka
zostanie okolo 3,2mln zl w por6wnaniu do standardowego cennika ENERGA.
wsr6d dzialaf realizowanych zgodnie z zakresem merytorycznym warto zaznaczyd, 2e w
omawianym okresie Biuro sportu i rurystyki skierowalo ankiete dotyczEcq wloclawskiego
sportu. w odr62nieniu do wcze6niej przeprowadzonych ankiet dotyczqcych kultury fizyczne'|w naszym mieScie, obecna skierowana jest do wszystkich wloctawian, nie tvrko
przedstawicieli irodowiska sportowego. zainteresowani przekazaniem swoich poglEd6w na
temat funkcjonowania sportu we wfoclawku mogq przekazywai odpowiedzi do budynru
Urzqdu Miasta przy Zielonym Rynku 11/13, gdzie w holu gl6wnym znajduje siq urna oraz
kwestionariusze lub przestai odpowiedzi pocztE na adres Urzqdu Miasta w terminie do 31
stycznia 2016 r.

Ponadto, w dniu 24 listopada zorganizowane zostalo spotkanie z udziafem m.rn.
pa rlamentarzyst6w z naszego regionu, radnych wojew6dzkich oraz miejskich,
samorzqdowc6w z osciennych gmin oraz przedstawicieri sruib mundurowych. Jego
zatoieniem byla m.in. budowa - ponad podziatami politycznymi _ poparcia
pa rlamentarzyst6w dla wszerkich inicjatyw, kt6re bqdq korzystnie wprywafy na rozw6j
woclawka. Przykladem niech bqdzie budowa dworca pKp/pKS czy przebudowa drogi nr G2.
uczestnicy spotkania podpisari siq r6wniei pod dwoma aperami: do Ministra zdrowia z
prosbq o podiqcie dzialari zmierzaiqcych do wyposa2enia w sprzqt medyczny Zaktadu
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Radioterapii przy ul. tqgskiej we Wfoclawku, oraz apelu do wojewody kujawsko-
pomorskiego z pro6bq o nielikwidowanie dyspozytorni Pogotowia Ratunkowego we
Wtoclawku.

Ad.3
Informacja na temat dzialalno6ci Wloclawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej.

Wprowadzenia na temat dziatalno(ci Stowarzyszenia dokonaf prezes Wloclawskiego
Centrum Edukacji Ekologicznej prof. Stanislaw Kunikowski dziqkujqc na wstepie za
zaproszenie gdyi w siedemnastoletn iej historii istnienia organizacji zdarzylo sie to po raz
pierwszy by m6c dokonai prezentacji prowadzonej dzialalnoSci zwiqzanej zar6wno z ideq
WCEE jak i z gl6wnymi kierunkami dziatalnojci. Jak poinformowal prezes Stowarzvszenia za
dwa lata mija 20 lat od utworzenia WCEE, jest to zwiqzek stowarzysze6 a pierwszymi
organizatorami cEE byfo wloclawskie Towarzystwo Naukowe, Liga ochrony przyrody oraz
wojew6dzki Fundusz ochrony Srodowiska icospodarki wodnej, fakt ten mial miejsce w
1997 roku. Pierwszym czlonkiem wspieraiqcym, kt6ry przystEpil do zwiqzku stowarzyszen
byl Urzqd Miasta we wlociawku, kt6ry do chwili obecnej wspiera dzialania wCEE. Jak
przypomnial Pan Prezes to z inicjatywy wcEE powstala pierwsza icieika rowerowa o
dlugosci ok.4 km sfinansowana ze irodk6w oNZ. Zainicjowana dzialalnoSi jest
kontynuowana na terenie miasta przez wladze samorzqdowe do dnia dzisiejszego, o czym
Swiadczq kolejne inicjatywy w tym zakresie.
obszernego om6wienia przedmiotowego zagadnienia wraz z prezentaciq multimediatnq
dokonata dr Maria palifiska Dyrektor wloclawskiego centrum Ekologicznego we
wlocfawku. Pani Dyrektor poinformowata, ie wloclawskie centrum Edukacji Ekologicznel
jest organizaciq po2ytku publicznego dziafaiqcq nieprzerwanie od 1997 roku. Zdecvdowana
wiqkszoii program6w rearizowanych pruez stowarzyszenie jest adresowana oo
mieszkafic6w miasta wloclawka ze szczeg6lnym uwzglqdnieniem dzieci imtodzie2v szk6l
wfoclawskich.
szczeg6lnie istotne znaczenie dla realizacji edukacji ekologicznej we wtocrawku odgrywalq
projekty zwiqzane z gospodarkq odpadami, ochronq przyrody, a takie szeroko pojqtq
ekologiq. Wdr6d program6w iciSle powiqzanych z miastem sq m.in.:

1. ,,Wtoctawek - miasto czyste przyjazne mieszka6com i jrodowisku,,.
2. ,,Przyroda Kujaw i Ziemi Dobrzyriskiej,,,
3.,,Ekoinformacja",
4. ,,Ecosurvival - edukacja ekologiczna w rekreacji iturystyce,,,
5.,,Wydawnictwa Wloctawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej,,,
6.,,Ekologiczny rok w wojew6dztwie kujawsko-pomorskim,,,
7. ,,M6wimy NIE bezmy6lnym zakupom - budujemy spoieczeristwo recyklingu,,.

wloclawskie centrum Edukacji Ekorogicznej rearizowaro takie projekty zwiqzane
ze zrOwnowazonym transportem, budowq jcie2ek rowerowych. Co roku Stowarzvszenie
odwiedza ok' 30 000 os6b, szczeg6lnie dzieci w wieku przedszkolnym, dzieci ze szk6l
podstawowych, a takie szk6f gimnazjalnych i ponadgim nazja Inych. Nieodiqcznym atrybutem
w dzialalnoici edukacji ekorogicznej wloctawskiego centrum Edukacji Ekologicznej sq
publikacje, foldery, przewodniki, materiary pokonferencyjne, a takie kwartarnik,,Ekowie6ci,,,
kt6ry ukazuje siq od 1998 roku, z oddzielnq wktadkq kierowanq dla nauczycieli
odpowiedzialnych w szkotach za icieikq edukacji ekorogicznej. Gromadzone zbiorv



biblioteczne udostqpniane nauczycielom, uczniom, studentom oraz mieszkadcom
Wlocfawka nale2q do unikatowych nie tylko we Wtoclawku, ale iw byfym wojew6dztwie
wfocfawskim. Jak wyja5nila dr Maria Pali6ska na realizacjq dzialari statutowych Wtociawskie
Centrum Edukacji Ekologicznej pozyskuje r6wnie2 (rodki celowe z innvch lr6del m.in. z

Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Skladki
czfonkowskie otrzymywane od cztonk6w uzupefniajq wklad wlasny w realizacjq projekt6w.
Ponadto Pani Dyrektor zaprezentowala szczeg6lowe sprawozdanie z dzialalnojci centrum w
minionvch latach.

Lp. Natwo
programu

Okres
realizacji

Cel 0dbiorcy Kwota Uwagi

I Wloclawek mlasto

czyste przyjazne

mreszkaicom i
Srodowisku

od 2008 Promocja ekologicznej
gospodarki odpadami
omz selektywnej zbi6rki
surowc6w wt6mych.

Popularlzacja wiedzy

ekologicznej

Ksaahowanie posiaw

oraz zaAnga2o\\ranie

wszystkicb mieszkahc6w
miasta w podjlcic
dzialah M rzecz

lrodowiska lokalnego.

Nauczyciele

Samoft4d

Dzieci i
mlodziez

Rok

2009: 39

996,92

Rok

?010: l0
2t6,16
Rok

201 l: 3l
806,8E

Rok

2012:31
t83,27

Rok

2013 32

814,21

Rok 2014r

25 6t7,55

Happening z okazji Dnia Ziemi

Podsumowanie akcj a Sprzqtanie Swiata

2 Dualna i
sel€ktywna

zbi6rka odpad6w

2002-2009 Pomocja dualnej i

selekywnej zbidrki
odpad6w, skierowa.ny do

Nauczyci€le,
przedsta\riciele

samorzqd6w.

Rok 2M3
l r 500,00;

Rok 2004:

23 106,65;

Rok 2005:

4 099,1l;

powral

Odpady a

Srodowisko
2005-2010 Pokazanie skladowiska

odpad6w w Machnaczu
nauczyclele,

spolecznoSci

lokalne, dzieci i
mlodziez
Machnaczu.

Rok 2006:

3l416,921

Rok 20071

l7 670.86t

Rok 2008:

3 705,95;

4 Racjonalna

gospodarka

odpadami szans4

dla J.odowiska w
mmach projektu
WCEE bazq do

aktywnej edukacii
eko logicznej

2004-2007 zbudowanie koalicji
nauczycieli i

pracownik6w gmin aby
wspdlni€ w)?racowali
progrdm edukacyjny na

temat gospodarki

odpadami zgodny z

zalozeniami gminy.

Koszt

2004-2005:

276 2Co,00;

wojew6d2rwo kujawsko-pomorskie i Slqsk



Cospodarka

odpadami w
powiecie i
promocja r€glonu

prelekcje

edukacyjne

Rok 2004:

t2 381.52

Rok 2005:

1299,11

Rok 2007:

I I t94,87

2006-200?
lokalnych na rzecz

propagowania edukacji
ekologicznej poprzez

rd2ne formy rekreacji i

lurystyki dost9pnc dla
danego lerenu

park6w

krajobmzowych.

Zrobmy to dla
Wisly

tG20l I

Progmm6w
edukacyj nych w zakresie

edukacji ekologicznej

oraz w Bmach kampanii
informacyjno -
promocyjnych.

Zr6*nowa2onego
Rozwoju

przeszkolenie lesnik6w,
nauczycieli i dzi€ci
(efekt kaskadowy) w
zakrcsie budowania
partnerstw,

z16\rnowaZonej
gospodarki leSnej,

roznorodnoSci

biologicznej w lasach i
roli las6w w Zyciu
czlowieka-

nadleSnictw.

nauczyciele,

dzieci i

mlodzie2

'l55,4lzl

M6wimy NIE
b€zmySlnlm

TrKupom-

budujerny

recyklingu

Promowanie

racJonalnych zakupow dzieci i

mlodzicZ,

seniorzy,

studenci.
edukatorzy,

lokalne,

mazowieckie

mazowieckie,

Grant na prolel<lu

grupy Energa.

Kompleks6w

w 9 wojew6dzhvach.

Kujawsko-pomorskie.



Promowanie ekologii w
rekrecji i turystyce

Przyroda Kujaw
Ziemi
Dobrzyisk iei p.ryrodniczych,

historycznych i
kulturowych teren6w

Kujaw i Ziemi
Dobrzyiskiej

Zr6wno\\42ony
Tmnsport

Scie2ka

Uhrardzona ScieZka

rowerowa tqcz4ca mlasto
Woclawek z€ Scie2kq

rowerow4 prowadz4cq
po GWPK o dlugosci
4200m

pnedsigbiorcy

Biblioteka pzymdnicza i

z P.G.K. Saniko

Pani Dyrektor Wlocfawskiego Centrum Edukacji Ekologicznej dr Maria
poinformowala takie o pozostalej dzialalnoici prowadzonej przez jednostkQ, kt6ra
r6inorodnQ tematykQ z podzialem na zagadnienia takie jak:
Foldery edukacyjne, regionalne informatory przyrodnicze oraz
Konkursy ifestyny ekologiczne dla dzieci i mlodzie2y,
Promowanie WCEE podczas:

o Dnia bez samochodu
o Dnia Ziemi w Cinema Citv
. Festiwalu kultury, nauki i przedsigbiorczo6ci
o Inaugu racji Sezonu turystycznego
o Pikn iku militarnego
r Weekend ze sp6lkami miejskimi
. Dnia Bezpieczef stwa Pracy i Ochrony Zdrowia AnwilL
r Lata w Parku
. Kongresu Dobrzvnian
o Forum na rzecz obszar6w Natura 2OOO
. Dnia dziecka w Nadleinictwie Wloclawek
. Festyn6w w szkolach (Zesp6t Szk6l w Kowalu, maj6wka
. Miejski Dzie6 Dziecka w Zgierzu

materialy konferencyjne,

Pa li6ska

obejmuje

ekologiczna w Sm6lniku)



Konferencje iSeminaria o zasiqgu o96lnopolskim oraz lokalnym,
Szkolenia dla nauczycieli,
Warsztaty dla nauczycieli,
Sptywy kajakowe i wycieczki rowerowe.
Po zakoriczonym wystqpieniu Przewodniczqcy Rady Miasta otworzyl dyskusje dotyczaca
przedstawionego zagadnienia.

W dvskusii udzial wzieli:

Radna Olga Krut-Horonziak odniosla siq do kwestii przeprowadzenia badari
zanieczyszczenia powietrza na osiedlu Michelin na odcinku od ul. Szkolnej do ul. Dqbowej
informujqc, ie od 12 lat czyni starania w tej sprawie Edy2 wraz z okresem zimowym i

spadkiem temperatur narasta problem za n ieczyszcze n ia powietrza zwiqzanego z opalaniem
dom6w jednorodzinnych tzw. paliwem statym. Jak poinformowata pani radna wielokrotne
interpelacje do kolejnych wtadz miasta o zbadanie, jakodci powietrza pruy pomocy
przenoSnej stacji pomiarowej nie przyniosfy rezultat6w. Natomiast jak wynika z pisma
Inspekcji ochrony Srodowiska we wtoclawku, kt6re stanowi zalqcznik bqdqcy odpowiedziq
Prezydenta Miasta na kolejn4 interpelaciq zgloszona przez radnq w tej sprawie brak;esr
przeslanek do usytuowania na terenie osiedla Michelin stacji monitoringu powietrza. ocena
zanieczyszczefi powietrza na terenie wloctawka przygotowywana jest na podstawre
wynik6w ze stacji przy ul. sielskiej oraz ptzv ul. okrzei, a badania z obu tych stacjr sE
wystarczaiqce, aby dokonai oceny, iako(ci powietrza dla strefy miasta wloclawek. Brak jest
r6wniei moiliwosci finansowych i organizacyjnych umoiliwiajqcych lokalizacjq kolejnego
stanowiska badawczego. wprowadzany natomiast na terenie miasta wloctawek program
ochrony Powietrza zaklada m.in. szerokq akciq edukacyjnq i propagandowq w zakresre
szkodliwodci spalania odpad6w. Zdaniem pani radnej takie dziaiania sq dalece
niewysta rczaiace, dlatego tei mieszkaricy osiedla planuiq na wfasny koszt przeprowadzii
badania w zakresie zanieczyszczenia powietrza na wspomnianym terenie. Kontynuacja stanu
istnieiQcego wobec ciqgfego podkre(lania niezwyklej wa2noici gospodarki niskoemisyjnej
oraz Iekcewa2qcego stosunku do konkretnego zdarzenia jest niemozliwa do dalszej
akceptacji przez mieszkaric6w nara2onych na szkodliwe dzialania zan ieczyszczonego
powietrza.

Radna Ewa szczepaiska odnoszqc siq do wypowiedzi radnej olgi Krut-Horonziak na temat
stacji monitorujqcych zanieczyszczenie powietrza wyja6nila,2e przy ul. okrzei iul. sielskiej
znajduiq siq stale stacje pomiarowe, natomiast wspomniana przez paniq radnq stac;a
przenosna jest niemoiliwa do usytuowania w Michelinie bez przeprowadzenia
odpowiednich dziatari. Jak poinformowala radna Ewa szczepafska z wnioskiem tego rodzaju
naleiy wystapid do Wojew6dzkiego Inspektoratu ochrony srodowiska, czas oczekiwania na
realizacjq wniosku jest dfugi. pani radna r6wniei dtugi czas oczekiwala na usvtuowante
przeno(nej stacji pomiarowej na wzg6rzach szpetalskich. Dokonuje ona pomiaru
zan ieczyszczen ia powietrza z teren6w Zaklad6w Azotowych, czyli pomiaru azotan6w,
azotyn6w oraz pyfu zwieszonego. Umieszczenie wspomnianej stacji jest dlugq drogq
formalnq, poniewai przenoSnych stacji na terenie naszego kraju jest jedynie 5.
Radna olga Krut-Horonziak stwierdzita, ie jak uprzednio poinformowala przy ul. sielskiej
oraz ul. okrzei znajduiq siq stale stacje pomiarowe, natomiast okres 12 lat wyczerpuje dfugi
okres oczekiwania oraz starad na usytuowanie przenoinej stacji monitoruiQcej
zan ieczyszczenie powietrza we wspomnianym rejonie miasta.



Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie przyjecia stanowiska dotyczQcego utworzenia trzecieto
centrum powiadamiania ratunkowego we Wloclawku,

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, ie przeo
rozpoczqciem dyskusji odczyta propozycjq stanowiska w przedmiotowej sprawie:

Rada Miasta Wloclawek, w imieniu lokalnej spotecznoSci, zwraca siq do Wojewody
Kujawsko-Pomorskiego o zmianq decyzji w sprawie centr6w powiadamiania ratunkowego I

utworzenie trzech centr6w: w Bydgoszczy, Toruniu iWlocfawku.
Przy ka2dym centrum powinien funkcjonowai zintegrowany modul dyspozytorni
ratownictwa medycznego. Kierowane tam byfyby wszystkie telefony alarmowe (rr2, gg7,
998, 999) z terenu bytego wojew6dztwa bydgoskiego, toruiskiego i wloclawskiego oraz
koordynowane karetki pogotowia ratunkowego na danym obszarze.
Decyzja wojewody Kujawsko-pomorskiego w obecnym ksztatcie zaklada powolanie tylko
dw6ch centr6w powiadamiania ratunkowego: w Bydgoszczy iToruniu.
Stworzenie tylko dw6ch nowych centr6w w Bydgoszczy i Toruniu spowoduje
pod porzqdkowa n ie systemu powiadamiania ratunkowego w byfym wojew6dztwre
wloclawskim do centrum w Toruniu. Dyspozytornia pogotowia Ratunkowego we wlocfawku
obsluguiaca obecnie obszar z ponad 250 tysiacami mieszkaric6w przestanie istniei, a JeJ
zadania przejmie dyspozytornia w Toruniu.
Mieszkadcy wloclawka obawiaiq siq, ie ucierpi na tym skuteczno6i niesienia pomocy
osobom potrzebujqcym. Dzialania ratownictwa medycznego opierajq siq na szybko3ci
dotarcia do pacjenta, a zmiana dotychczasowych pracownik6w dyspozytorni na tych, ktorzy
mogq mniej znai topografiq Wtoclawka oraz miejscowoSci bylego wojew6dztwa
wtoclawskiego mo2e przynie6i negatywne skutki.
Nie bez znaczenia jest r6wniei fakt likwidacji kolejnych miejsc pracy w obszarze
Strategicznej Interwencji, jakim jest Miasto Wloctawek i okoliczne gminy.
Rada Miasta wtoclawek prosi, zatem o zweryfikowanie decyzji w sprawie centr6w
powiadamiania ratunkowego w Wojew6dztwie Kujawsko-pomorskim iwyra2enie zgody na
powolanie trzeciego centrum we Wloclawku.
Po odczytaniu apelu Przewodniczqcy Rady Miasta otworzyi dyskusiq, w kt6rej jako pierwsza
gtos zabrala Pani Posef z partii prawa i Sprawiedliwo6ci.

W dvskusii udzial wzieli:
Pani Posel Joanna Borowiak podziqkowala za moiliwoii uczestniczenia w obradacn
sesyjnych tym bardziej w rozwiqzywaniu problem6w miasta, co deklarowaia spoieczefistwu
wtoclawka obejmuiqc mandat poserski. pani posei wyrazira swoje zadoworenie z faktu,2e
radni miasta wloclawka zainicjowali podiqcie stanowiska w obronie utrzvmania
dyspozytorni karetek pogotowia ratunkowego w mie:icie. pani poser poinformowara, ie
Wojewoda Kujawsko-Pomorski w porozumieniu z Ministrem Zdrowia podjql decyzjq opowstaniu na terenie wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego jednego centrum
powiadamiania ratunkowego. pani wojewoda poczynita stosowne konsultacje w tej sprawie

stanowisko w sprawie utworzenia trzeciego centrum powiadamiania ratunkowego we
Wtoclawku



wylacznie z Marszalkiem wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego, rezultatem, kt6rych byla
decyzja, i2 w wojew6dztwie Kujawsko-Pomorskim bqdq dwa centra powiadamianta
ratunkowego - w Bydgoszczy oraz w Toruniu. W zwiqzku z tym z mapy medycznej
wojew6dztwa zniknie wtocfawska dyspozytornia karetek ratunkowych, kt6rq przejmie
Szpital na Bielanach w Toruniu. Zdaniem pani poset istniejq moiliwo6ci, aby utrzymai
dyspozytornie dzialajqcq na terenie miasta Wloclawka , kt6ra obejmuje swoim rejonem
dziatania tereny bytego wojew6dztwa wloclawskiego. podobne przyktady mialy miejsce w
innych wojew6dztwach, w kt6rych utrzymano dyspozytornie a nawet utworzono nowe,
kt6re powstaty dopiero po tragicznych wydarzeniach. Aby do tego nie doszlo wszyscy
musimy dolo2y6 starari, aby wloclawskE dyspozytorniq utrzymai, aby zapewnii
bezpiecze6stwo mieszkaicom miasta iokolic. Jest to dziafanie o bardzo wainym znaczenru.
Tym bardziej budzi zadowolenie fakt, ie przylqczyla siq do nich Rada Miasta wloclawek,
Prezydent Miasta dr Marek wojtkowski, starosta powiatu wtoctawskiego pan Kazimierz
Kaca oraz radni sejmiku wojew6dztwa Kujawsko-pomorskiego - pomimo, nie przyiQcia
apelu w tak kluczowej sprawie przez Sejmik Wojew6dztwa.
Pani Posel Joanna Borowiak poinformowala, 2e w minionym tygodniu przeprowadzila kr6tkq
rozmowe z Ministrem Zdrowia panem Konstantym Radziwiliem, kt6ry stwierdzif, ie zna
doskonale zagadnienia dotyczqce centr6w powiadamiania ratunkowego ijest to problem, z
kt6rym nale2y siq zmierzyi. w zwiqzku z tym zostala wyznaczona przez Ministra zdrowra
osoba do kontakt6w oraz prowadzenia rozm6w w tej sprawie z paniq poset. pani posei
natomiast obiecala, ie skontaktuje siQ w tej sprawie z przedstawicielem ministersrwa
najszybciej jak to bqdzie mo2liwe.
Pani Posel dla przykladu wskazala wojew6dztwo wielkopolskie, na kt6rego terenie istnieje 5
dyspozytorni, z kt6rych kaida zlokalizowana zostala w bylym miescie wojew6dzkim. A zatem
jest to przykiad dobrej praktyki, dlatego tei pani posei wyrazila gfqbokie przekonanie, ze
takq dobrq praktykq uda siq zastosowai r6wniei dra miasta wrocrawka oraz terenu bytego
wojew6dztwa wlocf awskiego.
Nastepnie gtos zabral poser platformy obywaterskiej pan Arkadiusz Myrcha z Torunia,
kt6ry stwierdzil, ie rozmowy doczone na temat wszelkich dzialari w zakresie slu2by zdrowra
nale2q do trudnych dyskusji, poniewa2 poruszaiq wa2ki problem zwiQzany z ratowantem
ludzkiego zdrowia i 2ycia i wyworujq duie emocje. Rorq parramenta rzyst6w, radnycn,
Prezydenta oraz urzqdnik6w miejskich jest zadbanie o zapewnienie ochrony wszystkim
mieszkadcom wojew6dztwa, r6wnomiernie bez wzglqdu na miejsce zamieszkania. Jak
zadeklarowal Pan Poset, pomimo, ii jest posrem z Torunia to sprawy dotyczQca miasta
wloclawka sq dla niego niezwykle istotne. w zwiqzku z tym pan posef Arkadiusz Myrcha
zadeklarowal pelne wsparcie w dziafaniach, aby ten apel m6gl zakoriczyd siq sukcesem.
Ponadto Pan Posel zadekrarowal takie swoiE pomoc nie tyrko w tej sprawie gdyi jego
zdaniem wtoclawek jest bardzo znaczEcym miastem na terenie wojew6dztwa, w zwiqzku z
tym naleiy podejmowai wsp6lnie dzialania na rzecz rozwoju miasta w r6inych jego
dziedzinach, po to, aby m6c stanqd przed spolecze6stwem za 4lata i m6c powiedziei. ze
podjQtych zostalo szereg korzystnych iwymiernych dzialari dla Kujaw.
Radny J6zef Mazierski wyja6nil, ie w obecnie poruszanej sprawie wystqpuje w podw6;nej
roli, - jako radny a takie, jako pracownik stacji pogotowia Ratunkowego we wloclawku. Jak
wyjaSnif Pan radny sprawq pozostawienia dyspozytorniwe Wloclawku zaprzepaszczono, gdy
przy ul. Plockiej we wloclawku budowano centrum powiadamiania ratownictwa dla stra2y
Poiarnej. w6wczas tam wlainie mialo zostai zlokarizowane centrum powiadamiania
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ratownictwa medycznego, usytuowane we wsp6lnym budynku. Tam takie znajdowala siq
karetka zespolu wyjazdowego. W Toruniu centrum powiadamiania ratownictwa
medycznego znajduje siq lqcznie z centrum ratownictwa Stra2y poiarnej przy ul. Legion6w.
Natomiast podobne przedsiqwziqcie nie dosz.lo do skutku we Wtocfawku. Jak wyjainil pan

radny w roku 2011 w zwiqzku z interwencje Prezydenta Torunia Michala Zalewskiego -
Wojewoda Ewa Mes podjqla decyzjq o utworzeniu centrum powiadamiania ratunkowego
tak2e w Toruniu gdy2 wczesniej planowane bylo jedno centrum w Bydgoszczy.
Radny J6zef Mazierski poinformowal, 2e stacja pogotowia Ratunkowego we wloclawku jest
logistycznie i organizacyjnie przygotowana do zlokalizowanie w jej zasobach centrum
powiadamiania ratunkowego, nie ma w tym zakresie iadnych przeszk6d. Na bazie istnieiEcej
dyspozytorni mo2na przeiqi r6wnie2 obslugq powiat6w lipnowskiego, radziejowskiego,
rypiriskiego. Pan radny poinformowat, ie 07 grudnia br. bqdzie uczestniczyl w spotkanru,
kt6re odbqdzie u wojewody w sprawie m.in, wyposaienia plac6wek ratownictwa w sprzqr I

karetki. Dlatego zdaniem Pana radnego niezbqdne jest podiecie szybkich i skutecznycn
dziatad ze strony radnych i parlamentarzyst6w, aby kwestia pozostawienia dyspozytornr we
Wloclawku uwief czona zostaia sukcesem.
Radny Krzysztof Kukucki stwierdzil, i2 mimo trudnej sytuacji, w jakiej po raz kolejny znalazfo
siq byle miasto wojew6dzkie, kt6re zostalo ograbione z wainych dla mieszkaricow
woclawka i okolic instytucji, sytuacja obecna napawa nadzieiq. Jak wyjasnil pan radny to z
inicjatywy Klubu radnych sojuszu Lewicy Demokratycznei, kt6rzy zaapelowali do prezydenta
wfoclawka o zorganizowanie spotkania ,,ponad podziarami" w sprawie zachowania
dyspozytorni we wioctawku - do takiego spotkania doszio ijego efektem jest apel do
ministra i wojewody. W spotkaniu uczestniczyli parlamentarzy6ci, radni Sejmiku
wojew6dzkiego, przedstawiciele Klub6w radnych miasta wfociawek oraz przedstawiciele
wtadzy wykonawczej. Przyczynkiem do spotkania w tak szerokim gremium byra sprawa
dyspozytorni pogotowia ratunkowego, niemniej jednak prezydent Marek wojtkowski
zwr6cil uwagq takze na inne sprawy i zagadnienia wa2ne dra rokarnej spotecznosci
otrzymuiqc przy tej okazji zapewnienie radnych wojew6dztwa jak i parlamentarzyst6w o
szeroko pojqtej pomocy i wsp6lpracy. ponadto pan radny zwrdcit uwagq, 2e decyzjq w
sprawie centrum we wloclawku podejmie nowy wojewoda nominowany przez prawo 

I

sprawiedliwodi, do kt6rego nale2ei bqdzie decyzja o powstaniu centrum we wloclawru.
Dlatego tei radny stwierdzil, 2e ze spokojem mo2e my6lei o przyszloici gdyi jak sie wyrazil
wierzy w to, 2e jak Pis chce to potrafi ijest w stanie wiele zrobi. s4dzqc, zatem po inicjatywie
Klubu radnych Pis oraz zapewnieniach pomocy iwsparcia, kt6re padty na tej sesji radnylesr
przekonany, ie mieszkaricy miasta mogE z duiym spokojem mydlei o tym, ie zla decyz;a,
kt6ra zostala podiqta uprzednio jui niebawem zostanie zmieniona z korzySciq dra
spolecznoici a dyspozytornia sluib ratunkowych zostanie utworzona r6wniei we
Wloclawku.
Radny Janusz Dqbczyfski poinformowat, ie Klub radnych prawa i sprawiedliwojci
przedfoiyl projekt stanowiska, dla dobra mieszkaric6w miasta Wfoclawek oraz mieszkaic6w
z teren6w bylego wojew6dztwa. pan radny zwr6cir uwagq na wypowiedi poprzednika oraz
na to, o czym informowali pa rlamenta rzydci w swoich wystqpieniach. Radny ztoiyf
podziqkowania Pani Posel Joannie Borowiak za zaangaiowanie w dzialaniach zmierzaiqcych
do zmiany niekorzystnej decyzji jak r6wniei panu posrowi Arkadiuszowi Myrcha za
deklarowane wsparcie w dziataniach na rzecz zmiany sytuacji, poniewa2 nie jest on winny za
decyzje, jakie zapadaiq w sejmiku wojew6dztwa, w kt6rym po wsp6rnie z psl podejmulq



kluczowe decyzje blokujqc innym miastom drogq do zr6wnowaionego rozwoju. Zdaniem
Pana radnego dobrym przykladem rozsqdnej organizacji uwzglgdniajEcej lokalne potrzeby
jest sytuacja, o kt6rej m6wita Pani Posel Joanna Borowiak w wojew6dztwie wielkopolskim,
w kt6rym utworzono 5 oirodk6w powiadamiania ratunkowego. W zwiqzku z powyiszym
radny Janusz Dqbczyriski zaapelowat do radnych o jednomy6lne podjQcie zaproponowanego
stanowiska, co potwierdzi praktykq, i2 w kluczowych dla spofecznosci sprawach
najwa2niejsze jest, aby zawsze wznieii siq ponad podzialami mimo r6inic politycznych.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poinformowaf, 2e zarzqdza kr6tkq
przerwQ w obradach, po to, aby Komisja porzqdku prawnego i publicznego zgodnie ze
statutowym obowiqzkiem odbyta posiedzenie w celu zaopiniowania projektu uchwaiy
dotyczacej przedmiotowego zagadnienia.

Przerwa

Wznowienie obrad po przerwte.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski wznawiaiqc obrad po przerwie
zwr6cil siq do wiceprzewod niczqcego Komisji porzqdku prawnego i publicznego o
przedstawienie opinii w sprawie uchwaiy.

Opinie komisii stalvch Radv Miasta o oroiekcie uchwalv
Podczas posiedzenia przeprowadzonego w trakcie przerwy w obradach sesyjnych Komisja
Porzqdku Prawnego i Publicznego rozpatrzyfa oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala
przedfoiony projekt uchwaty w sprawie przyiqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia
trzeciego centrum powiadamiania ratunkowego we wiocrawku. opiniq w tej sprawie
przedstawil radnym Wiceprzewod niczqcy Komisji radny Damian Chelminiak.

Wobec wyczerpania glos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie ww. uchwafv.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnodci 15 radnych za podiqciem uchwary
radni opowiedzieli siq iednomySlnie. Gfos6w przeciwnych oraz wstrzymuiqcych siq nie
stwierdzono.
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwara zostara
podjQta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia - zalqcznik nr 3 do protokoiu.

Po przeprowadzeniu procedury glosowania przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski poinformowaf, 2e wedtug wczedniejszych zapowiedzi zaprasza na spotkanie
czlonk6w Konwentu, przedstawicieli rv Liceum og6lnoksztatcqcego im. K.K. Baczyriskiego
oraz Przewodniczqcq Komisji Edukacji paniq radnq Mariolq Gawlowskq..
w zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady Miasta oglosil 15 minutowQ przerwe w obradacn w
celu odbycia spotkan ia.
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Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.5
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwale w sprawie podziafu Srodk6w pafistwowego
Funduszu Rehabilitacji os6b Niepefnosprawnych przyznanych Gminie Miasto wloclawek
na realizacjg w 2015 roku zadari na rzecz os6b niepelnosprawnych.

Zalo2enia projektu uchwaly zaprezentowal Dyrektor Miejskiego osrodka pomocy Rodzinie
we wloclawku Piotr Grudziriski informuiqc, ie w celu zabezpieczenia w stopnru
maksymalnym potrzeb zgtaszanych przez osoby niepelnosprawne w zakresie
dofinansowania zaopatrzenia w sprzet rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 6rodki
pomocnicze niniejszq uchwalq wnosi siq o dokonanie przesuniqi na to zadanie 6rodk6w
Pafstwowego Funduszu Rehabilitacji os6b N iepetnosprawnych pozostaiecych z rozliczenra
n i2ej wymienionych zada6:
przyznanie osobom niepeinosprawnym srodk6w na podiqcia dzialalno6ci gospodarczel,
rolniczej albo na wniesienie wkladu do sp6ldzielni socjalnej,
finansowanie wydatk6w na instrumenty lub usiugi rynku pracy okrejfone w ustawie o
promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b niepelnosprawnvch
zarejestrowanych jako poszukujqce pracy niepozostajEce w zatrudnieniu,
finansowanie koszt6w szkolenia i przekwalifikowania zawodowego os6b niepelnosprawnych,
dofinansowanie uczestnictwa os6b niepelnosprawnych iich opiekun6w w turnusacn
rehabilitacyjnych,
dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji iturystyki os6b n iepeinosprawnych,
Dofinansowanie likwidacji barier arch itektonicznych, w komunikowaniu siq itechnicznych
w zwiqzku z indywidualnymi potrzebami os6b n iepeinosprawnycn.
Zmiana uchwaly w wyiej wymienionym zakresie umo2riwi cafkowite wykorzystanre
przyznanych przez Tarzqd Paistwowego Funduszu Rehabilitacji os6b Niepetnosprawnych
Gminie Miasto wtociawek Srodk6w na realizaciq w 2015 roku zadafi na rzecz osob
n iepelnosprawnych.

Zmiany zaproponowane powyzszq uchwafq przedstawiajE siq nastepujQco:
1.w91wpkt1:

1) lit. a otrzymuje brzmienie:

"a) przyznanie osobom niepefnosprawnym 5rodk6w na podiqcie dzialalnoici
gospodarczei, rolniczej albo na wniesienie wkladu do sp6tdzielni socjalnej - 5g.531,13 zl

2) lit. c otrzymuje brzmienie:
,,c) finansowanie wydatk6w na instrumenty lub uslugi rynku pracy okreSrone w ustawie
o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b
n iepelnosprawnych zarejestrowa nych jako poszukujqce pracy niepozostajace w
zatrud nieniu - O,OO zl,,

3) lit.d otrzymuje brzmienie:
,,d) finansowanie koszt6w szkorenia i przekwarifikowa nia zawodowego os6b

74



niepelnosprawnych - 8.796,53 zl"

2.W51wpkt2:
1) lit.a otrzymuje brzmienie:

,,a) dofinansowanie uczestnictwa os6b n iepelnosprawnych i ich opiekun6w w turnusach
rehabilitacyjnych- 24A,574,OO zl,,

2) lit.b otrzymuje brzmienie:
,,b) dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki os6b n iepeinosprawnych -
20.318,55 zl,,

3) lit.c otrzymuje brzmienie:
,,c) dofinansowanie zaopatrzenia w sprzqt reha bilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i

Srodki pomocnicze przyznane osobom niepelnosprawnym na podstawie odrqbnycn
przepis6w - 530 .575,29 zl,,

4) lit.d otrzymuje brzmienie:
,,d) dofinansowanie likwidacji barier arch itektonicznych, w komunikowaniu siq r

technicznych w zwiqzku z indywiduarnymi potrzebami os6b niepefnosprawnych -
135.560,39 zf,,

Projekt uchwafy byf przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny iopieki spolecznej, kt6ra
rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowaia zaproponowany podziar 6rodk6w z pFRoN. opiniQ
w tej sprawie przedstawil radnym przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

wobec braku uwag oraz dyskusji na temat tego punktu porzqdku obrad przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski poddar pod grosowanie przyiqcie projektu
uchwaty.
w wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnych za podiqciem uchwary
radni opowiedzieli siq iednomy6rnie, przy braku gros6w przeciwnych oraz wstrzymuiqcych
siQ.

wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie uchwara zostafa
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala- zaiqcznik nr 4 do protokolu.

Ad.6
Projekt uchwaly w sprawie uchwarenia Rocznego programu wsp6fpracy Gminy Miasto
wfoclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoSci poiytku publicznego i o wolontariacie, na
rok 2015 wraz z autopoprawkq,

Projekt uchwaly przedstawir Krerownik Referatu Zdrowia i spraw spofecznych piotr
Bielicki, informujQc, ie Roczny program wsp6lpracy Gminy Miasto Wloclawek z
organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust.3 ustawv z
dnia 24 kwietnia 2003r. o dziaralnoici poiytku pubricznego io wolontariacie na rok 201G



okre3la cele, zasady, wysokoid 6rodk6w finansowych przeznaczonych na realizacjq zadari
publicznych, zakres oraz formy wsp6fpracy Gminy Miasto Wtoctawek z organizacjami
pozarzqdowymi. Stanowi r6wnie2 podstawq do powolywania komisji konkursowych.
Zgodnie z art.5a ust 2a ww. ustawy Miejska Rada Dzialalno(ci poiytku publicznego wydala
opiniq do Programu.
Gt6wnym celem Programu jest zwiqkszenie skuteczno6ci i efektywnoSci dzialari zwiqzanych
z realizacjq zadaf oraz jak najwiqksze wykorzystanie potencjafu organizacji pozarzqdowych
oraz podmiot6w wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o
dzialalnoSci po2ytku publicznego i o wolontariacie.
Konsultacje spoleczne z organizacjami pozarzqdowymi zostaly przeprowadzone zgodnie z
uchwalq Nr xLvl/227 /7o Rady Miasta wtoclawek z dnia 27 wrzeinia 2010r. w sorawie
okreSlenia szczeg6towego sposobu konsultowania z organizacjami pozarzqdowymi i

podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici
po2ytku publicznego io wolontariacie projekt6w akt6w prawa miejscowego w dziedzinacn
dotyczqcych dziatalnoici statutowej tych organizacji zmienionej uchwalq Nr X /141/11 Radv
Miasta Wlocfawek z dnia 29 sieronia 2011r.

Opinie Komisii stafvch Radv Miasta o proiekcie uchwalv
Projekt uchwaty jednomySlnie pozytywnie
Zdrowia, Rodziny i Opieki Spotecznej, kt6rq
Tomasz Nagala.

zaopiniowafa na swym posiedzeniu Komisja
zaprezentowaf Przewodniczacy Komisji rad ny

wobec braku uwag oraz dyskusji na temat tego punktu porzqdku obrad przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski poddal pod gfosowanie przyiqcie projektu uchwaiy
wraz z autopoprawkE.
w wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecnosci 19 radnych za podiqciem uchwaty
radni opowiedzieli siq iednomy6rnie, przy braku gros6w przeciwnych oraz wstrzymuiqcych
sie.

wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowar, ie uchwara zostara
podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala- zalqcznik nr 5 do protokolu.

Ad.7
Projekt uchwaty w sprawie zatwierdzenia ,,Tarvt za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i
zbiorowe odprowadzanie Sciekrjw na terenie Gminy Miasto Wfoclawek,,.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Biura Nadzoru wlaScicielskiego i
Przeksztalcef Kamila slomczewska, informuiqc,2e realizuiqc przeprs art. 24 ust,2 ustawv z
dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodq izbiorowym odprowadzaniu
dciek6w Zarzqd Miejskiego przedsiqbiorstwa wodociag6w i Kanarizacji sp6tka z o.o. we
wloclawku zloiyl w dniu 23 paldziernika 2015r. wniosek o zatwierdzenie taryf dra
zbiorowego zaopatrzenia w wodq izbiorowego odprowadzania iciek6w na terenie Gmrny
Miasto wloclawek na okres od dnia l stycznia 2016 r. do dnia 31 grudnia 2016 r. prezydent
Miasta w ramach obowiqzku wynikaiQcego z art. 24 ust. 4 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o
zbiorowym zaopatrzeniu w wodq izbiorowym odprowadzaniu 3ciek6w, dokonar ocenv r



weryfikacji wniosku pod wzgledem celowoSci ponoszenia koszt6w, o kt6rych mowa w art.
20 ust.4 pkt 1w/w ustawy. Wniosek zostal opracowany przez Miejskie Przedsiqbiorstwo
Wodociqg6w iKanalizacji sp. z o.o. zgodnie z przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 2OO1r. o
zbiorowym zaopatrzeniu w wodq i zbiorowym odprowadzaniu 6ciek6w oraz rozporzqdzenia
Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006r. w sprawie okreSlania taryf, wzoru wniosku o
zatwierdzenie taryf oraz warunk6w rozliczeri za zbiorowe zaopatrzenie w wodq izbiorowe
odprowadzanie 5ciek6w. Ceny i stawki oplat zawarte w taryfach zostaly okreSlone na
podstawie niezbqdnych przychod6w dla prowadzenia dzialalnojci w zakresie zbiorowego
zaopatrzenia w wodq i zbiorowego odprowadzania iciek6w na terenie miasta Wloclawek.
Rodzaje oraz wysoko6i cen i stawek oplat, kt6re obowiqzywai bqdq od kolejnego roku
przedstawia siq nastQpujEco:

W rozliczeniach za dostarczona wode:

W rozliczeniach za odprowadzone icieki:

Projekt uchwaty byf przedmiotem obrad Komisji Bud2etu, Rozwoju ipromocji Miasta, kt6ra
po rozpatrzeniu przedstawionego zagadnienia jednomySlnie pozytywnie zaopiniowata ww.
projekt uchwafy, Tresi opinii w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta przewodniczaca
Komisji rad na Olga Krut-Horonziak.

Pozytywnie jednomySlnie zaopiniowala projekt uchwaly takie Komisja Gospodarki Miejskiej
i ochrony Srodowiska, kt6ra r6wniei rozpatrywala ww. uchwafq. Tre6i opinii w tej sprawie
przedstawii Radzie Miasta przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Wobec braku zgloszei w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw chmielewski
poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwatv.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 21 czfonk6w Rady Miasta, za
podjqciem uchwaly wszyscy radni opowiedzieli sig jednomyilnie przy braku glosr5w
przeciwnych oraz wstrzymujQcych siq.

Grupa odbiorc6w Przedmiot oplaty Cena netto Cena z Vat

Wszyscy odbiorcy Dostarcza nie wody 2,>6 zt/m" z,/6 zrlm'

Grupa odbiorc6w Przedmiot oplaty Cena netto Cena z Vat

Wszyscy odbiorcy Odprowadzanie
Sciek6w

5,58 ztlm3 6,O3 zl/m3
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Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poinformowal, ii uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta Wfoclawek w
zaproponowanym brzmieniu,

Uchwata - zafqcznik nr 6 do protokolu.

Po zakofczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad przewodniczqcy Rady
Miasta poinformowal radnych, 2e zarzqdza 15 minutowq przerwe w obradach.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.8
Projekt uchwaty w sprawie okreSlenia wysokoici stawek podatku od nieruchomos ci wraz z
autopoprawkq.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska
wyjasniaiqc, ie w mysl ustawy o podatkach i oplatach lokalnych, g6rne granice stawek
kwotowych podatk6w iopfat lokalnych, obowiqzujqce w danym roku podatkowym ulega;q
corocznie zmianie na nastQpny rok podatkowy w stopniu odpowiadaiqcym wskainikowi cen
towar6w i uslug konsumpcyjnych w okresie pierwszego p6trocza roku, w kt6rym stawki
ulegaiE zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. wskalnik cen, o
kt6rym mowa w ustawie, ustala sie na podstawie komunikatu prezesa Gl6wnego Urzqdu
statystycznego ogfoszonego w Dzienniku Urzqdowym Rzeczypospolitej polskiej ,'Monitor
Polski" w terminie 20 dni po uplywie pierwszego p6frocza. prezes Gt6wnego Urzgou
statystycznego w komunikacie z dnia 15 lipca 2015 r. w sprawie wskainika cen towarow i
uslug konsumpcyjnych w I p6troczu 2015 r. opublikowanym w Monitorze polskim, oglosii, ii
wskainik cen towar6w iusfug konsumpcyjnych w I p6lroczu 2015 r. w stosunku do I p6irocza
2014 r. wyni6sl 98,8 (spadek cen o 1,2 %). Minister wla6ciwy do spraw finansow
publicznych ogiasza, w drodze obwieszczenia, w Dzienniku Urzqdowym Rzeczyposporitej
Polskiej "Monitor Polski", g6rne granice stawek kwotowych na ka2dy rok podatkowv z
uwzglqdnieniem zasady okreSlonej w art. 20 ust. 1 ww. ustawy, zaokrqglajqc je w g6rq do
pelnych groszy.

Minister Finans6w w obwieszczeniu z dnia 5 sierpnia 2015 r. oglosil g6rne granice staweK
kwotowych podatk6w i oplat lokalnych w 2016 r. Nareiy podkreslii, 2e obecnie
obowiqzuiqca uchwala Rady Miasta wloclawek w sprawie okreilenia wysokojci stawek
podatku od nieruchomo6ci funkcjonuje w obrocie prawnym jui od 1 stycznia zo13 r. Na
2076 r. proponowany jest wzrost (o 5%) tylko w przypadku stawek podatku od
nieruchomoici dotyczqcych grunt6w zwiqzanych z prowadzeniem dzialalno5ci gospodarczej
(tj. do kwoty o,82 zll i budynk6w zwiqzanych z prowadzeniem dzialalnoici gospodarczei (tj.
do kwoty 2r,67 ztl, pozostate stawki podatku od nieruchomosci pozostana bez zmian.
Naleiy zauwa2yt, 2e w przypadku grunt6w zwiqzanych z prowadzeniem dziafarnosci
gospodarczej g6rna granica stawki na 2016 r. wynosi O,g9 zl, za! w przypadku budynk6w
zwiqzanych z prowadzeniem dziafalnoici gospodarczej g6rna granica stawki na 2016 r.
wynosi 22,86 zt, a zatem proponowane na 2016 r. stawki stanowiq odpowiednio 92,!3o/o i



94,79 % g6rnych granic stawek kwotowych w 2016 r. Dokonano analizy wysokoici stawek
podatku od nieruchomo6ci dotyczqcych grunt6w ibudynk6w zwiqzanych z prowadzeniem
dzialalnoici gospodarczej, obowiQzujqcych w 2015 r. w Plocku, Toruniu, Bydgoszczy i

Inowroclawiu. Z powy2szego wynika, 2e we Wtoclawku w 2015 r. ww. stawki w 7
przypadkach na 8 byly zdecydowanie ni2sze ni2 w przedmiotowych miastach, zai w jednym
przypadku stawki byly r6wne. Nawet proponowane na 2016 r. podniesienie stawek podatku
od nieruchomo(ci dotyczqcych grunt6w i budynk6w zwiqzanych z prowadzeniem
dziatalnoici gospodarczej, spowoduje, ie w 7 przypadkach na 8 bqdq one itak ni2sze od
stawek obowiEzuiEcych w 2015 r. w Pfocku, Toruniu, Bydgoszczy i Inowroclawiu.
W mysl ustawy o zwiqzkach zawodowych, zalo2enia do projektu niniejszej uchwaly zostaly
przekazane do Rady Powiatowej OPZZ, Tarzqdu Regionu NSZZ ,,solidarnoii,' oraz Zarz4du
Regionu NSZZ ,,Solidarnoid 80", w celu przedstawienia stosownych opinii.
Spodziewany zysk do budietu miasta z tytulu podiqcia uchwafy podnoszqcej stawki podatku
szacowany jest na kwotq 2 mln. zl.
Majqc powyisze na wzglqdzie, wysoce uzasadnione jest podjecie uchwaly, kt6ra okre{i
nowe stawki podatku, bowiem pozostawienie dotychczas obowiqzuiqcych stawek podatku
od nieruchomoici spowodowaloby negatywne skutki dla budietu gminy.
Ponadto jak poinformowaia skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska w dalszym ciqgu
obowiqzywai bqdq ulgi izwolnienia dla przedsiqbiorc6w, kt6rzy zainwestuia w istnieiqce
przedsiqbiorstwa lub zainwestujq w strefie wyznaczonej uchwalami powodujqc zwiqkszenie
iloSci miejsc pracy.

Opinie komisii statvch Radv Miasta:

Projekt uchwaly rozpatrzyla Komisja Gospodarki Miejskiej iochrony Srodowiska, kt6ra w
wyniku przeprowadzonej analizy podiqla negatywna opiniq o przedlo2onej uchwale. opiniq
w tej sprawie Radzie Miasta przedstawil przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Ponadto ww. uchwata byla r6wnieZ przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoju i
Promocji Miasta, kt6ra po jej rozpatrzeniu takie podieta negatywnq opiniq o uchwale. Z
opiniq zapoznala radnych Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

W dvskusii udzial wzieli:
Radny Krzysztof Kukucki odnoszqc siq do propozycji prezydenta Miasta skomentowaf, ze
podnoszEc stawki podatku od budynk6w i gruntu dla os6b prowadzqcych dziatalnoii
gospodarczq lamie w ten spos6b obietnice wyborcze dane wioclawianom w kampanii
wyborczej. Ja podkrejlif radny obietnice wyborcze stanowia pewnego rodzaju umowq,
kt6rej realizacji oczekuje spoieczeistwo w ka2dym ze wskazanych punkt6w. Lamanre
danego slowa powoduje,2e na grunt miasta wprowadzane sq zle wzorce polityki wyzszego
szczebla, kt6re mogq prowadzii do wniosku,2e wiociawianie dali siq oszukai, a program
wyoorczy prezentowany przez kandydata na prezydenta w kampanii wyborczej okazal siq
iluziq. Do chwili obecnej nie zwiqkszyla siq ilo6i miejsc pracy, brak jest tei nowych
inwestor6w. Dla przypomnienia radny Krzysztof Kukucki zaprezentowal prezvdentowl
Miasta jego ulotkQ ulotkQ wyborczq oraz przytoczyi obietnice i zapewnienia w niej zawarte w
tym tak2e dotyczqce obni2enia podatk6w lokalnych oraz innych danin na rzecz miasra.
Zdaniem radnego Krzysztofa Kukuckiego podatki powinny pozostai na obecnym poziomie



ustalonym w poprzedniej kadencji z wielu powod6w. skoro jak stwierdzif radny brak jest
obecnej koalicji rzEdzAcej pomyslu na zwiqkszenie dochod6w do budietu miasta, to
powinna skorzystad ona z propozycji zgloszonych przez Klub radnych Sojuszu Lewicy
Demokratycznej zamiast zamykai je w szufladach. Tam wfainie znajduje siq projekt uchwary
zlo2ony wiosnq br. do Przewod niczqcego Rady Miasta maiqcy na celu zatrzymai migraciq
mieszkafc6w wtociawka do podmiejskich okolic tym samym zwiqkszyi wpiywy budietowe
miasta, kt6ry nie doczekal siq do chwili obecnej wdro2enia prac nad jego zaloieniami.
Konkluduiqc swoiq wypowiedi radny Krzysztof Kukucki stwierd zil, ii w zaistnialej sytuacji
Klub radnych sojuszu Lewicy Demokratycznej nie poprze przedstawionej przez prezydenta
Miasta uchwaly w sprawie podniesienia podatk6w, gdy2 nie zgadza siq z jej zato2eniamr, a
argumentacja na temat ich podniesienia jest nie do przyjqcia.
Na zakofczenie swojej wypowiedzi radny Krzysztof Kukucki zapoznat radnych z pismem
Przewodniczqcej Rady oPZZ we wloclawku, skierowanym do prezydenta Miasta, kt6re
radny otrzymal do wiadomoici. w pismie tym powiatowa Rada opzz wyrazila negatywnE
opiniq o ww. projekcie uchwaly.
Radny Dariusz wesolowski w swojej wypowiedzi tak2e zwr6cii uwage na obietnice zawarue
w programie Prezydenta Miasta na temat obni2ki podatk6w lokalnvch idanin na rzecz
miasta, o kt6rych mdwii radny Krzysztof Kukucki. Jak wynika z projektu uchwaty od
przysztego roku o 5% wzrosty by we Wfocrawku stawki podatku dra os6b prowadzqcych
dzialalnoSd gospodarczq. Oznacza to, 2e stawki podatku za grunty z 7g gr. za m2 wzrosnq do
82 gr' natomiast za budynki z 20,64 zl. za m2 do 2r,67 zl. Zdaniem radnego Dariusza
wesolowskiego argumentacja prezydenta Miasta stanowiqca uzasadnienie do podniesienia
stawek podatku wskazuje na spadek cen jak r6wniei wysoko6d stawek podatru
obowiazuiEcych w miastach o5ciennych, w kt6rych podatki sq wyisze. Jak poinformowar
radny Dariusz wesolowski w Toruniu, wskazane podatki znajduiq siq na takim samym
poziomie jak we wlocfawku i obowiqzywai bQdq takie w roku 2016, a zatem miasto Toru6
nle wprowadzito w bud2ecie roku przyszrego podwyiki tego podatku. Radny Darrusz
wesolowski zwr6cil takie uwage na fakt dotyczacy wierkojci stopy bezrobocia, kt6ra w
miastach oSciennych jest duio mniejsza. Natomiast w miejcie wtoclawek bezrobocre
ksztaftuje siq w wysoko6ci L6,93%. podnoszqc podatki przy tak niekorzystnym dra miasta
wskainiku naleiy wziqi pod uwagq, ie moie to spowodowai wzrost liczbv os6b
korzystaiQcych z pomocy MopR. ponadto radny przytoczyr wypowiedzi prezydenta Miasra z
kampanii wyborczej na temat podatk6w, rozwoju przedsiqbiorczojci oraz innvch elementow
wpfywaiqcych na rozw6j miasta. Radny zwr6cii tak2e uwagq, ie podatek, o kt6rym mowa nie
byf podnoszony od stycznia 2013 roku. Ponadto radny Dariusz Wesolowski stwierdzil, ie nrejest sztuka pozyskiwanie Srodk6w do budietu miasta poprzez siqganie do kieszenr
podatnik6w. w zwi4zku z tym radny wskazar prezydentowi miasta przyktady pozyskanra
oszczednosci, kt6re zrekom pensowafyby spodziewany przez podniesienie podatk6w zysk w
kwocie 2 mln. zt. do budietu miasta. pan radny radzir, aby zrezygnowae np. z budowy uricy
Teligi bqdqcej drogq dojazdowq do miejskiej cieprowni, kt6rej realizacja zostala przetoiona
na rok przyszly - jak przypomniar pan radny urica ta miata zostai wykonana przez MpEc z
wfasnych 5rodk6w. w sytuacji, w kt6rej sp6rkq stai na dotowanie wiociawskiej koszyk6wki
do rozumiei nale2y, ie tak2e stai jq na budowq drogi dojazdowej do swojej siedziby. W
programie wyborczym Prezydent deklarowal, ie ulegnie likwidacji sp6lka ,,gaza,,, kt6ra
prowadzi miejskie targowiska, hotel irestauraciq przy ur. Bojariczyka. Jak zasugerowar raony
moze warto wydzier2awii te obiekty prywatnym przedsigbiorcom, kt6rzy bqdq uiszczai

zo



podatki do budietu miasta. Radny Dariusz Wesolowski wskazal r6wniez na oszczednosci z

tytulu obniienia wysoko5ci zarobk6w prezes6w sp6fek miejskich, o czym m6wil w kampanii
wyborczej Prezydent Miasta, radny zadeklarowaf, ie w przypadku zmniejszenia pensji
prezesom sp6lek i braku w kasie miasta 6rodk6w finansowych wystqpi z propozycja uchwaly
o obniieniu diet radnym.
Radny Janusz Dqbczyriski zabierajqc gios poinformowai, ie Klub radnych Prawa i

Sprawiedliwo6ci jest przeciwny projektowi uchwaty wniesionej pod obrady przez Prezydenta
Miasta w sprawie podniesienia wysoko6ci stawek podatku od nieruchomodci dla os6b
prowadzqcych dzialalnoii gospodarczq zar6wno od gruntu jak iod budynk6w. Jak
poinformowaf radny projekt uchwafy uzyskal negatywna opiniQ Toru risko-Wlocfawskiego
Zarzqdu Regionu Zw. Zawodowego ,,SolidarnoSi". Radny Janusz Dqbczyriski wyja6nil
ponadto, 2e przewidywany zysk z tytuiu podniesienia ww. podatk6w w skali budietu miasta
jest niewielki, natomiast jego podniesienie byloby zlym sygnalem wyslanym do
mieszkaic6w miasta i przedsiqbiorc6w. Dlatego Prawo isprawiedliwo5i nie poprze projektu
uchwaly z czysto merytorycznych przeslanek, nie zaj politycznych, poniewa2 inflacja nie
osiqgnqta poziomu, uprawniajqcego wladze wykonawczq do podniesienia stawek podatku.
Ponadto radny Janusz Dqbczydski odni6sl siq r6wnie2 do argument6w wskazanych przez
Prezydenta nt. wysoko(ci podatku w miastach o6ciennych takich jak: Bydgoszcz, Toruri,
Plock czy tei Inowroctaw. Jak skomentowat radny w ww. miastach bezrobocie jest na duio
nizszym poziomie ni2 we Wloclawku, co wiaie siq z lepszym rozwojem gospodarczym.
Radna Olga Krut-Horonziak poruszyla sprawq dotyczqcq podwy2szenia podatk6w, ktora
wedtug informacji przekazanej przez prezydenta Miasta opiniowana byta przez
Konsultacyjna Radq Gospodarczq powoianq przez prezydenta Marka wojtkowskiego. Jako
Przewodniczqca Komisji Bud2etu oczekiwata, ie opinia w tej sprawie zostanie przedstawiona
radnym podczas obrad komisji wraz z materialem analitycznym w oparciu, o kt6ry zostafa
wydana. Nale2y miei nadzieiq, ie przedstawiciele przedsiqbiorc6w takich jak Anwil, DGS,
Budizol czy tei uczelni wy2szych przed wydaniem swojej rekomendacji z pewnosciq
dokonali analizy przedstawionej propozycji skutkuiqcej podniesieniem podatk6w dla
podmiot6w gospodarczych. Ponadto jak stwierdzila pani radna zgodnie z Zarzqdzeniem
Prezydenta Miasta nr 167 z L2 czerwca wg 8 pkt 1 znajduje siq zapis, z kt6rego wynika, ze z
kaidego posiedzenia Rady Gospodarczej sporz4dzany jest protok6l, organ ten posiada
ponadto kompetencje do wydawania opinii oraz pelnienia funkcji doradczej r6wnie2 w
zakresie rozwoju gospodarczego miasta a tak2e merytoryczne wspieranie dziafalnosci
przedsiQbiorstw. w zwiqzku z tym, ie czlonkiem Rady Gospodarczej jest radny Krzysztof
Grzqdziel dobrze byioby, aby poinformowal radnych, co powodowalo Konsultacyjnq Raoq
Gospodarczq do wydania opinii, kt6rej treici nikt nie zna, a kt6re poslugiwal siq prezydent
Miasta w swojej argumentacji medialnej oraz na spotkaniu z Klubem radnych plS.

Pani radna poruszyla takie sprawq dotyczEcE uzasadnienia projektu uchwaly a 5ciilej, trejci
dotyczqcej skutk6w nie podwy2szenia podatk6w dla bud2etu miasta, o jej wysokosci radni
zostali poinformowani dopiero na wyraine 2qdanie przez Skarbnika Miasta.
Kofczec swoiq wypowiedl Pani radna stwierdzila, 2e oczekuje na przedstawienie przez
Prezydenta Miasta protokotu z posiedzenia Konsultacyjnej Rady Gospodarczej petniacej
waine zadania dla rozwoju miasta.
Radny Krzysztof Kukucki w swojej wypowiedzi wyjasnil, ie w czasie sprawowania wladzy
przez poprzedniQ ekipQ podatki byfy r6wnie2 podwyiszane, lecz byfy one ustalane na takim
poziomie, aby nie hamowaly rozwoju miasta, czyniono w6wczas wiele stararir, bv ich



wysokogi oscylowala na takim poziomie, aby nie stanowity one nadmiernego obciQ2enia dla
mieszkadc6w Wioclawka w tym r6wniei dla lokalnych podmiot6w gospodarczych. Rada
Miasta podejmujqc uchwalq w sprawie wysokoSci taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i

zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie Miasto Wloclawek zaakceptowala
przedstawionE kalkulacjq element6w, kt6re maja wpiyw na cenq jednostkowe w tym
przewidywany wzrost podatku od nieruchomosci o kwotq 167 tys. zl. A zatem to mieszkaricy
miasta zaptacQ za podwyikq obecnie proponowanQ. Natomiast odnoszEc siq do zapis6w
przedstawionej autopoprawki radny Krzysztof Kukucki uznal, 2e jego zdaniem jest to
podatek karny przewidziany dla os6b, kt6re nie zdecydujq siq na wybudowanie budynku na
dzialce bqdqcej ich wiasnodciq a zlokalizowanej w obszarze zrewitalizowanym. Raony
zaproponowal, aby zamiast podatk6w stosowad zachqty i ulgi podobne do tych, kt6re sE
dedykowane dla podmiot6w gospodarczych, inwestuiqcych w strefie ekonomicznej we
Wloclawku.
Radny Damian chefminiak zapytat, ile miejsc pracy udaio siq stworzyi prezydentowi z
obiecywanych 300 rocznie. Radny stwierdzil, ii chciafby poznad stanowisko klubu po w
sytuacji jednomySlnego stanowiska klub6w sLD i pls przeciwnych uchwale, poniewai radni
tego ugrupowania przed tak wainymi glosowaniami opr6cz jednej pani radnej sq nieobecni
na sa li obrad.
Radny Zbigniew Lewandowski stwierdzil, ii jego z daniem w obecnej sytuacji gospodarczej i
spolecznej w jakiej znalazfo sie miasto bytoby niewla6ciwym posuniqciem podniesienie
podatk6w od nieruchomo6ci ioplat lokalnych. podobny skutek dla budzetu w wysokodci 2
mln' zl. przyniesie poszukanie oszczqdnoici w przyszforocznym bud2ecie jak 16wniei
uchwalach zmieniaiqcych budiet w roku bieiqcym. Analizuiqc te dokumenty zauwaiyd
mozna wiele przypadk6w niegospodarnoSci - np. budowa budynku uM, kt6rego lokalizacja
jest przenoszona w ciqgu dw6ch miesiqcy w r62ne miejsca swiadczy o tym, 2e brak lest
naleiytego rozpoznania tego zagadnienia, - projekty d169 planowane do realizacji w roku
2015 sq nieokre6lone lokalizacyjnie, a zatem mo2na przypusz czai, ie dojdzie do podobnej
sytuacji jak w przypadku planowanego budynku UM, w minionych latach przeznaczono
niemale irodki na projekty, kt6re nie doczekary siq rearizacji a dokumentacja spoczywa na
p6tkach urzqdu; - wiadukt przy Ar. K. wielkiego, o kt6rym radny wspominaf uprzednio
podczas obrad sesyjnych, przy kt6rym zaprojektowano w dokumentacji technicznej ,, przy
poludniowym wiadukcie" wybudowanie icie2ki rowerowej jest kompletnym nonsensem,
usytuowany po przeciwnej stronie chodnik posiada odpowiedniq szerokodi speiniajqc przy
tym wszelkie wymogi, aby stanowil on r6wniei obok czqjci pieszej takie czq6i bqoqcq
scie2ka rowerowQ' Podsumowuiec swoiq wypowied2 radny Zbigniew Lewandowski poprosil,
aby podchodzqc do realizacji inwestycji miei na wzgrgdzie jej strong kapitatowQ oraz
eksploatacyjnq' odnoszqc siq do zapowiadanej przez prezydenta budowv 40 km. sciezek
rowerowych radny zauwa2yl, 2e nareiy pode.i6d do tego zagadnienia racjonalnie wpisuiqc srq
w potrzeby mieszkafc6w. Na zakodczenie swojego wystqpienia radny Zbigniew
Lewandowski zaapelowal by wiqcej czasu poSwiqcai na pracq mer$orycznA dotyczqcq
inwestycji i zagadnie6 z tym zwiazanych, kt6re sq rearizowane w mieicie gdyz zbw duzo
czasu poswiqcane jest na promociq wlasnej osoby. Zdaniem radnego jest to rok duzej
promocji jednego festiwalu.
Radny stanislaw Krzemieniewski w swojej wypowiedzi odni6sl siq do glos6w w dyskusli
wyra2onych przez radnych z Klubu sLD ripostuiEc, ii wiainie z powodu wzrostu bezrobocra,
podniesienia podatk6w, likwidacji matych zaklad6w pracy ugrupowanie to ponioslo porazke



w ostatnich wyborach samorzEdowych. W zwiqzku z tym radny zapytal na jakie cele zostaly
spoiytkowane 6rodki finansowe pozyskane w ten spos6b - byd mo2e na iluminacje mostu
przez rz. Wiste czy ptywajqcq scenQ, w sytuacji gdy jedyna szkola na osiedlu Zawiile nie
posiada odpowiedniego boiska sportowego.

Zamykajqc listq m6wc6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw
Chmielewski poddat pod giosowanie przyjqcie projektu uchwaly wraz z autopoprawkq.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 20 czlonk6w Rady Miasta, za
podjqciem uchwa+y opowiedzial siq 1 radny przy 18 glosach przeciwnych oraz l glosie
wstrzymujqcym siQ.

w rezultacie dokonanego glosowania przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
chmielewski poinformowal, ii uchwala w zaproponowanym brzmieniu nie zostala
podjeta przez RadQ Miasta Wloclawek.
Uchwala - zalqcznik nr 7 do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaty w sprawie okre6lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o
nieruchomoSciach i obiektach budowlanych,, oraz ,,deklaracja na podatek od
nieruchomoici" wraz z autopoprawkq.

Zagadnienie przedstawione zostalo przez Skarbnika Miasta panie Janinq Radzikowskq,
kt6ra poinformowala, 2e w my5l ustawy o podatkach i oplatach lokalnych, rada gminy
okre6la, w drodze uchwafy, wzory formularzy dotyczEce ,,informacji o n ieruchomo6ciach i

obiektach budowlanych" oraz ,,deklaracji na podatek od n ieruchomo jci,,.
Z mocq obowiqzuiqcq od 1 stycznia 2016 r. dokonano nowerizacji ustawy o podatkach i

optatach lokalnych, wobec powyiszego, konieczne jest podiqcie uchwafy okredlaiqcej wzory
formularzy maiqcych zastosowanie w podatku od nieruchomoici, kt6re bqdq adekwatne oo
znowelizowanych zapis6w ustawy o podatkach iopiatach rokalnych. w przedmiotowvch
formularzach znajdq siq informacje niezbqdne do wymiaru i poboru podatku oo
nieruchomo6ci.

Projekt uchwafy rozpatrzyla oraz jednomyslnie pozytywnie zaopiniowala Komisja
Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska. opiniq w tej sprawie Radzie Miasta przedstawil
Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

wobec braku uwag oraz glos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw
Chmielewski poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty.
w wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecnoSci 1g czronkriw Rady Miasta, za
podiqciem uchwaly radni opowiedzieri siq iednomyirnie, gros6w przeciwnych oraz
wstrzymujqcych siq nie stwierdzono.
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ii uchwala zostala podjet a przez RadQ Miasta Wfoclawek w
zaproponowanym brzmieniu.



Uchwala - zalqcznik nr 8 do protokolu.

Ad. 10
Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia wzor6w formularzy: ,,informacja o gruntach,, oraz
,,deklaracja na podatek rolny,,.

Jak wyja6nila Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska, zgodnie z ustawa z dnia 15
listopada 1984 r. o podatku rolnym rada gminy okreSla, w drodze uchwafy, wzory formularzy
tj.,,informacji o gruntach" i,,deklaracji na podatek rolny,,.
w art. 5 ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorzqdzie gminnym oraz
niekt6rych innych ustaw dokonano nowelizacji ustawy z dnia 15 listopada 19g4 r. o podatku
rolnym z mocq obowiqzujEcE od l stycznia 2016 r.
A zatem konieczne jest podjqcie uchwaly okre5lajqcej wzory formularzy majqcych
zastosowanie w podatku rolnym, kt6re bqdq adekwatne do znowelizowanych zapis6w
ustawy o podatku rolnym. W przedmiotowych formularzach znajdq siq dane niezbqdne do
wymiaru i poboru podatku rolnego.

Opinie komisii stalvch Radv Miasta o proiekcie uchwalv

Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz jednomy(nie pozytywnie zaopiniowala Komisja
Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska. opiniq w tej sprawie Radzie Miasta przedstawil
Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

wobec braku glos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radnv Jarosraw chmielewski
poddal pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwalv.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnodci 19 czronk6w Rady Miasta, za
podiqciem uchwaty radni opowiedzieli siq iednomyilnie, glos6w przeciwnych oraz
wstrzymujqcych siq nie stwierdzono.
wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ii uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik nr 9 do protokolu.

Ad.11
Projekt uchwaly w sprawie okreilenia wzor6w formularzy: ,,informacja o lasach,, oraz
,,deklaracja na podatek leSny,'.

wprowadzenia do projektu uchwafy dokonaia takie pani Janina Radzikowska Skarbnik
Miasta informuiqc, i2 jak stanowi ustawa z dnia 30 paidziernika 2oo2 t. o podatku lejnym
rada gminy okre5la, w drodze uchwaly, wzory formularzy,,informacji o lasach,, i ,,deklaracji
na podatek le6nv".
w art. 26 ustawy z dnia 25 czerwca 2o1s r. o zmianie ustawy o samorzqdzie gminnym oraz
niekt6rych innych ustaw dokonano nowelizacji ustawy o podatku le6nvm z moca
obowiazujEcE od 1 stycznia 2016 r.
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Wobec powy2szego, konieczne jest podjqcie uchwaly okreilajqcej wzory formurarzy
majqcych zastosowanie w podatku lednym, kt6re bqdq adekwatne do znowelizowanycn
zapis6w ustawy o podatku leSnym. W przedmiotowych formularzach znajdq siq dane
niezbqdne do wymiaru i poboru podatku le5nego.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta o proiekcie uchwalv:

Podczas obrad projekt uchwaly rozpatrzyta oraz jednomyilnie pozytywnie zaopiniowata
Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska. opiniq w tej sprawie Radzie Miasta
przedstawil Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

wobec braku glos6w w dyskusji przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski
poddaf pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaiy.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnosci 19 czlonk6w Rady Miasta, za
podieciem uchwaiy radni opowiedzieri siq iednomysrnie, glosriw przeciwnych oraz
wstrzymujqcych sie nie stwierdzono.
wobec powyiszeto Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ii uchwala zostala podiqta przez Radq Miasta Wlocfawek w
zaproponowanym brzmieniu,

Uchwala - zalqcznik nr 10 do protokofu.

Ad.12
Projekt uchwaty w sprawie okreirenia wysokosci stawek podatku od 6rodk6w
transportowych.

Przedmiotowy projekt uchwaly przedstawiia skarbnik Miasta pani Janina Radzikowska
wyjajniaiqc, ie postanowienia ustawy o samorzqdzie gminnym przewiduiq,2e, do wylqcznej
wfaiciwoici rady gminy nareiy podejmowanie uchwar w sprawach podatk6w i oprar w
granicach okreSlonych w odrqbnych ustawach. ustawa z dnia 12 stycznia 1gg1. roku o
podatkach i optatach lokalnych nie ustala wysokosci konkretnych stawek podatku oo
6rodkdw transportowych, stad te, Rada Miasta wrocrawek okrejra wysokoii stawer
podatkowych, jakie maiq byi stosowane na obszarze Gminy Miast wloctawek. podatek od
Srodk6w transportowych nie moie jednak przekroczyi okreSlonych przez ustawq
maksymalnych stawek ustaronych dra poszczeg6rnych rodzaj6w pojazd6w. G6rne granice
stawek kwotowych okreSra Minister wtasciwy do spraw finans6w pubricznych w 

-drodze

obwieszczenia. stawki te uregaiq corocznie zmianie na nastQpny rok podatkowy w stopnru
odpowiadajqcym wska/nikowi cen towar6w i uslug konsumpcyjnych w okresie I p6lrocza
roku, w kt6rym stawki ulegaiE zmianie, w stosunku do anarogicznego okresu roxu
poprzedniego. Prezes Gl6wnego Urzqdu statystycznego w komunikacie z dnia 15 lipca 2015r' w sprawie wskainika cen towar6w i usrug konsumpcyjnych w r p6rroczu 2015 r.
opublikowanym w Monitorze porskim z dnia 24 ripca 2or5 r., po2.640, ogtosir, ii wskarnik
cen towar6w i uslug konsumpcyjnych w I p6troczu 2015 r. w stosunku do I p6rrocza 2oL4 r.
wyni6st 98,8 (spadek cen o t,2 %). Aktuarnie obowiqzuiqca uchwara zostara podiqta 29
paldziernika 2012 roku iweszla w iycie z dniem l stycznia 2013 roku. Niniejsia ucirwata
przy okreslaniu tych samych stawek podatkowych otrzymuje nowe brzmienie dotvczace
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poszczeg6lnych rodzaj6w przedmiot6w opodatkowania zgodnie z obowiazujAcq ustawa. W
my6l z art. 19 ust.2 ustawy z dnia 23 maja 1991 r. o zwiqzkach zawodowych, zafoienia oo
projektu niniejszej uchwafy zostaiy przekazane do Rady powiatowej opzz, zarz4du Regionu
NSZZ ,,Solidarnoi(" oraz Zarzqdu Regionu NSZZ ,,Solidarno6i g0,,, w celu przedstawienra
stosownej opinii. Maiqc powyzsze na wzglqdzie, uzasadnionym jest podiqcie uchwaly
uwzglqdniajqc przedmiot zmiany rodzaj6w opodatkowania.

Opinie Komisii statvch Radv Miasta o proiekcie uchwaiv:

Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoju ipromocji Miasta, kt6ra
po jej rozpatrzeniu pozytywnie zaopiniowata zaproponowane zmiany. w imieniu Komisji
opiniQ w tej sprawie przedstawila przewodniczqca Komisji Radna Olga Krut-Horonziak.

Z pozytywnq opiniq dotyczqcq ww. projektu uchwaly zapoznal r6wniei radnvcn
Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska radny Dariusz Jaworski.

w zwiqzku z brakiem uwag izapytad na temat ww. projektu uchwary przewodniczqcy Raoy
Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie uchwaty.
w wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnych za podiqciem uchwary
radni opowiedzieli siq jednomyilnie, przy braku glos6w przeciwnych oraz wstrzymujQcych
sie.
wobec powyiszego przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmierewski
poinformowal, ie uchwala zostala podieta przez Radg Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwata - zafqcznik nr 11 do protokolu.

Ad.13
Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi pana
dzialalno56 Prezydenta Miasta Wfoclawek.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowat, ie skarse na

-

Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska * r*iart , z tym poprosir przewodn iczqcego
Komisji radnego Dariusza Jaworskiego o przedstawienie stanowiska oraz opinii Komisii w
sprawie uchwaly dotyczqcej przedmiotowego zagadnienia.

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony srodowiska radny Dariusz
Jaworski zapoznal radnych ze stanowiskiem wypracowanym przez czronk6w Komisji
informuiqc, ii stosownie do g 86 ust. 1 pkt 3 Statutu Miasta Wloclawek, Komisja Gospodarki
Miejskiej i ochrony Srodowiska Rady Miasta wloclawek podczas posiedzenia w dniu 9
listopada 2015 roku rozpatrzyfa skargq zloionq przez pana E,dnia 29 maja 2015 r. na dzialalnoji prezydenta wti.sta wt,o.taw"k-G7u z
niewskazaniem os6b winnych wszczQcia procedury zwiqzanej z opratq adiacencka z tvturu
wzrostu wartosci nieruchomo6ci zrokarizowanej przy ur. I we wtocrawku. w



posiedzeniu Komisji uczestniczyla strona skar2eca. po zapoznaniu siq ze zgromadzonym
materiafem w przedmiotowej sprawie oraz wysluchaniu strony skariqcei, Komisja stwieroza,
co nastqpuje:
Na kaidym etapie postQpowa6 ad ministracyjnych strona otrzymywaia rzeczowe oraz
wyczerpujqce informacje dotyczAce kwestii zwiqzanych z prowadzonymi postQpowaniami.
Strona posiadaia wiedzq o bieiqcym toku realizowanej sprawy oraz o jej prowadzqcym, co
znalazlo swoje potwierdzenie w pidmie p.n. E z dnia 11.04.2013
roku, skierowanym do Dyrektora wydzialu Gospodarki Mieniem Komunalnym Urzqdu
Miasta wtoctawek. zatem zarzuty strony skar2qcej dotyczEce braku wiedzv o osobach
prowadzqcych przedmiotowq sprawe na r6inych jej etapach nie znajdujQ uzasadnienia, gdy2
korespondencja prowadzona byla zgodnie z Rozporzqdzeniem prezesa Rady Ministr6w z
dnia 18 stycznia 2011 roku w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych
wykaz6w akt oraz instrukcji w sprawie organizacji i zakresu dzialania archiw6w zakladowycn,
co pozwalalo na identyfikacjq prowadzqcego merytorycznie danq sprawq, kt6ry w
szczeg6lnodci odpowiedzialny byr za przygotowanie projekt6w pism w sprawie, dbanre o
terminowoSi zalatwienia sprawy oraz kompletowanie akt sprawy.
w prowadzonych postqpowaniach strona otrzymywata r6wnie2 decyzje adm in istracyjne,
wydawane przez osoby do tego uprawnione, kt6re zawierary podpis z podaniem imienia i
nazwiska oraz stanowiska sfuibowego osoby upowainionej do ich wydania. Zgodnie,
bowiem z wyrokiem Naczelnego sqdu Ad m in istracyjnego w warszawie z dnia 3 marca 2015
r. sygn. akt ll GSK 2438/13 (publ. Lex nr 1710135) podpis jest gwarancjE tego, 2e decyzja
pochodzi rzeczywi(cie od odpowiedniego i wlasciwego organu. Natomiast brak wskazanycn
efement6w jest ra2qcym naruszeniem prawa procesowego. Fakt otrzymywania podpisanych
decyzji administracyjnych potwierdzii tak2e skariqiy podczas posiedzenia Komisji
Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska w dniu 9 listopada 2015 r.
Zgodnie ze stanem faktycznym korespondencja prowadzona w toku postepowan
sporzqdzana byfa w oparciu o wyiej wskazane zasady, co pozwalafo na identyfikaciq os6b
prowadzqcych postqpowania na ka2dym ich etapie, a zatem nie wystqpiry okoricznoSci do
ponownego ich wskazywania.
wobec powy2szego Komisja Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska stwierdza, ii zarzutv
podnoszone przez stronQ skariqcq nie znajduiq uzasadnienia, tym samym Komisja uznaje
skargq za bezzasadnq.

Po zapoznaniu radnych ze stanowiskiem Komisji, radny Dariusz Jaworski przewodniczqcy
Komisji zapoznal radnych z opiniE wypracowana przez Komisie Gospodarki Miejskie; i
Ochrony Srodowiska w sprawie skargi ztoionej na prezydenta Miasta informulqc, li
czlonkowie Komisji jednomyjlnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwaly uznayqcy ska.gq
za bezzasadnE z przyczyn okredlonych w przedstawionym uprzednio stanowisku podjqtym
przez Komisje.

Przed otwarcie. dys&t pr*rglnjglgy Rady Miasta radny Jaroslaw Ghmielewski
poinformowal, i: p.n I zost;f prawidrowo powiadomiony o obradach
dzisiejszej sesji Rady Miasta, podczas ktorych rozpatrywana bqdzie zroiona przez niego
skarga na dzialalnoji prezydenta Miasta, lecz na obrady nie przybyl.
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kt6ry mial sw6j poczetek w roku, 2012 kiedy to strona skariqca nie wniosla opraty
adiacenckiej ustatonej_!I3gf_![l!! vv_\ /ynEu wydanej decyzji dla nieruchomosci, kt6rej
wlaicicielem jest pan 

-. 

optata adiacencka zostara nariczona z twufu
wzrostu wartoici nieruchomoici, kt6rej strona skariqca byta wsp6lwlascicielem w zwiqzru z
wybudowaniem urzagzt_]nllgstruktury technicznej a mianowicie budowq sieci kanarizacl
sanitarnej w ulicy I od decyzji strona skar2qca wniosfa odwolanie oo
samorzqdowego Kolegium odwolawczego, kt6re uznaio, ie w dniu stworzenia warunkow
przytqczenia nieruchomo6ci do sieci kanarizacyjnej tj. 29 ristopada 2010 roku pan fI nie byt wlaicicielem nieruchomos., o..u ,r. b, gdyi nabyl jq w dniu
20 grudnia 2010 roku. Jak stwierdzilo samorzqdowe Kolegium odwolawcze oznacza to, ze

W dvskusii udziat wzieli:
Radny Zbigniew Lewandowski przedstawil osobq pana

informujqc, 2e zainteresowata go ta sprawa, pomimo, ii nie jest czlonkiem Komisji, kt6ra jq
rozpatrywafa' w zwiqzku z tym radny wyja(nil, ie zapoznal sig szczeg6lowo z dokumentami
gg1y5335y1j;gl"6ci zagadnienia i jego zdaniem skarga zto2ona przez pana I

jest zasadna. Zdaniem radnego naleiy wla5nie w tym przypadku pokazad
tfo i spos6b, w jaki Urzqd traktuje obywatela. Radny przytoczyl genezQ powstania konflikru,

Pan nie byt stronq w postqpowaniu o ustalenie oplaty adiacenckiej.

wynika, ie strona skar2qca nie ma prawa ro5cii pretensji do UrzQdu, pomimo, Ze organ ten
przez 2 lata niesluszne prowadzil sprawy przeciwko panu

Wobec powy2szego ostatecznie postQpowanie administracyjne zakoriczyio siq wydanrem
uniewa2niaiqcej decyzji przez Samorzqdowe Kolegium odwotawcze we woctawru
dotyczqcej ustalenia opfaty adiacenckiej dla pana f, tym samym
na podstawie odrqbnej decyzji wszczqte uprzednio przez Urzqd postqpowanie egzekucyjne
wobec strony skar2Qcej zostalo umorzone w drodze postanowienia.
iak wyjainil radny Zbigniew Lewandowski wobec zaistniarej sytuacji, kt6ra spotkara pana

IllIiE ze strony Urzgdu oczekiwar on, ze zostanie przeproszony.
stwierdzil, ie w pijmie otrzymanym od pana prezydenta Marka wojtkowskiego - erezydent
ubolewa nad zaistnialq sytuaciE, recz z przygotowanych przez urzqdnik6w dokument6w

- 

2qdal od pana prezyden,r *1t..-,r'";;"#;;.; ..
spowodowanie zaistnialego zdarzenia. W takim rozumieniu nie jest zadaniem Komisji, ani
tez Prezydenta wskazywanie os6b winnych za zre przeprowadzenie caroici sprawy. Niemniej
jednak jak stwierdzii Pan radny oceniaiqc caro6i postqpowanra przez pryzmat kompetencji
urzqdnik6w oraz ich determinacji w utrzymywaniu btqdnych decyzji radny uwa2a, ie skarga
lest zasadna a stronie skariqcej naleiy sig szacunek. Dlatego tei pan Zbigniew LewandowskiwimieniUw|asnym,jakoradnyprzeprosi|zm6wnicyP'n.-..
przykroSi i niedogodno6ci, kt6re go spotkaty.

Pan radny poinformowal, ie rozumie stanowisko xorirli eorpoG*; vi"lrlelffiiiony
Srggowiska, kt6ra rozpatrywara skargq w granicach okresronych jej tresciq. w skardze pan

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewskirr'Ew,qrrszqcy Kaoy Mrasta radny Jarosfaw chmierewski poinformowar, ie kirkakrotniespotyka|'iq,Rane.fwsprawiez|oionejskargi,wkt6rejwnosi|

i:!il::1li#.'ff, Ht:iil:'1,'.T';::,i:T:,;iJ"[x"';ff "iI';sprawie a takie po zapoznaniu siq z wyja6nieniami zfoionymi przez Urzqd Miasta nalezaloby
przychylid siq do stanowiska orzedstawione go pnez Komisiq Gospodarki Miejskiej i ochrony.- I pusrdudr Inrormacje na temat personarnej odpowiedziarnosci
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urzednik6w biorqcych udzial w sprawie - co wskazal Urzqd Miasta, poniewai w
korespondencjiskierowanejdoUrzqdup.nEwskazywa|osooy
zajmujqce siq jego sprawq i w imieniu prezydenta Miasta wydaly decyzje adm inistracyjne.
Jak podkreSlil Przewodniczqcy Rady - takie w imieniu wiasnym jak r6wnie2 Urzqdu w
obecnoici Dyrektor Biura Rady Miasta Maigorzaty Feliniak r6wniei przeprosif pana

- 

za sytuacjQ, kt6ra nie powinna siq nigdy wydarzyi, w czym
popiera zdanie radnego Zbigniewa Lewandowskiego. przewodniczqcy Rady Miasta dodal
takie, ie zar6wno wtadza uchwalodawcza jak i urzqdnicy powinni umiei przeprosii oraz
przyznaa siQ do blqdu, je2eli zostat on popelniony.

Po wyczerpaniu glos6w w dyskusji na ww. temat przewodniczqcy Rady Miasta raony
Jarosfaw Chmielewski poddai pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly.
w wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecnojci 19 radnych za podiqciem uchwary
opowiedzialo siq 18 radnych przy braku glos6w przeciwnych oraz l glosie wstrzymuiqcych
sie.

wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosraw chmielewski
poinformowal, ie uchwala zostafa podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwaia - zalqcznik nr 12 do protokolu.

Ad. 14
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktuarnych probrem6w Miasta,
tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgiosiri: radny Damian
chelminiak, radna Agnieszka chmierewska, radny Jarosraw chmierewski, radny Janusz
Dqbczytiski, radna Mariola Gawlowska, radna olga Krut-Horonziak, kt ra opr6cz interperacji
odczytala wniosek w sprawie nieruchomojci zlokalizowanej przy ut. !i!' ktory
zostal przekazany Prezydentowi Miasta przez Komisiq Bud2etu, Rozwoju i prorn*ji rvi.rt",
radny Jarosiaw Hupaio, radny J6zef Mazierski oraz radny Tomasz Nagala.
Interpelacje powinny zostai zfo2one przez radnych w formie pisemnej przewodn iczqcemu
Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
odpowiedzi na zgloszone interperacje - przewodn rczqcem u Rady Miasta oraz
interpelujacemu radnemu udzieli prezydent Miasta lub wlajciwe rzeczowo upowainione
osoby w terminie 21dni.
Interpelacje zgioszone przez radnych oraz udzierone odpowiedzi umieszczone zostana w
Biuletynie Informacji publicznej Urzqdu Miasta bez zbednei zwfoki.
Procedurq postqpowania w powy2szej sprawie reguruje s so statrtu Miasta wrocrawek.

Ad. ls
Informacje i komunikaty.
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W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny jaroslaw Chmielewski
przypomnial radnym o zloieniu usprawiedliwief w zwiqzku z nieobecno6ciami na
posiedzeniach komisji lub sesjach.

Ad. 15
Zamkniqcie obrad Xltt sesji Rady Miasta Wfoclawek,

Po zakofczeniu bloku informacyjnego przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
chmielewski podziqkowal wszystkim za udzial w obradach, a nastQpnie stwierdzil, ie wobec
wyczerpania porzqdku posiedzenia zamyka obrady Xlll sesji Rady Miasta Wloclawek.

Zakohczenie obrad godz. 131s

Akceptacia protokofu orzez Sekretarzv obrad Xlll sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach Xlll sesji Rady Miasta Woclawek
2. Lista os6b uczestniczQcych w Xllt sesji Rady Miasta Wloctawek.
3. Uchwala Nr xllr/103/2015 Rady Miasta wtoctawek z dnia 30 ristopada 2015r. w

zmieniajqca uchwafq w sprawie podzialu Srodk6w pa6stwowego Funduszu
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Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wfoctawek na
realizacjq w 2015 roku zadan na rzecz os6b n iepelnosprawnych.

4. Uchwala Nr Xlll/104/2015 Rady Miasta Wloctawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie uchwalenia Rocznego Programu wsp6lpracy Gminy Miasto Wioclawek z
organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnosci poiytku publicznego io
wolontariacie, na rok 2015.

5. Uchwala Nr Xlll/105/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie zatwierdzenia ,,Taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe
odprowadzanie Sciek6w na terenie Gminv Miasto Wloclawek".

6. Uchwata Nr Xlll/106/2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 30 listooada 2015r. w
sprawie okreSlenia wzor6w formularzy: ,,informacja o nieruchomoiciach i obiektach
budowlanych" oraz ,,deklaracja na podatek od n ieruchomojci,,.

7. Uchwala Nr xlll/107/ 2015 Rady Miasta wfoclawek z dnia 30 listopada 2015 roku w
sprawie okrellenia wzor6w formularzy: ,,informacja o gruntach,,oraz,,deklaracja na
podatek rolny".

8. Uchwafa Nr xrrr/108/2015 Rady Miasta wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie okre6lenia wzor6w formularzy: ,,informacja o lasach,,oraz,,deklaracja na
podatek ledny".

9. Uchwala Nr xlll/109/2015 Rady Miasta wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie okre6lenia wysokoSci stawek podatku od !rodk6w transportowych.

10. Uchwala Nr xlll/110/2015 Rady Miasta wloclawek z dnia 30 listooada 2015r. w
sprawie rozpatrzenia skargi pana M.G, na dziafalnoii prezydenta Miasta wfoclawek.

11. Uchwala Nr Xtll/111/2015 Rady Miasta wloclawek z dnia 30 listopada 2015r. w
sprawie przyjqcia stanowiska dotyczqcego utworzenia trzeciego centrum
powiadamiania ratunkowego we Wloctawku.

Protok6l soorzad2ila:
Jolenta Skladanowska
8RM
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